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Vážení jičínští spoluobčané,
blíží se 28. říjen, Den vzniku samostatného československého státu a my 
si budeme připomínat již 95. výročí této největší události v naší novo-
dobé historii. Srdečně vás při této příležitosti zvu na slavnostní koncert do 
Masarykova divadla, kde vystoupí od 19. hod. Podkrkonošský symfonický 
orchestr. Pojďme společně vzpomenout nejen na události před 95 lety, ale 
také na vše významné, čím prošel náš stát a naše společnost od roku 1918.

Jiří Liška
starosta 

Festivalové dny v Jičíně byly ve znamení přátelství
Jičín navštívili v rámci Česko - polského projektu  „Mezi námi přáteli“ občané Swidnice

Jičín letos také slaví 20 let partnerství s německým Erbachem

Soutěž o titul  „Nejlepší venkovní posezení roku 2013 na území města Jičína“ má své vítěze

O festivalu Jičín - město pohádky 
navštívili Jičín ve dnech 12. – 15. září 
2013 polští přátelé z partnerského 
města Swidnica. Zúčastnili se akce 
Polské dny v Jičíně, která je zahrnuta 
do projektu „Mezi námi přáteli – česká 
Swidnica, polský Jičín“. Představily se 
zde folklórní taneční soubory a mládež 
se utkala v několika sportovních disci-
plínách. Projekt má za cíl sbližovat oby-
vatele partnerských měst. 
Během programu tradičního pohádko-
vého festivalu Jičín – město pohádky 
vystoupily v našem městě polské folklórní 
soubory Boleščin, Krag a Malá Swidnica. 
Soubor Malá Swidnica je folklórní sou-
bor dětí ve věku od 5 do 8 let. Ty přijely 
v doprovodu vedoucích a svých rodičů ve 
čtvrtek a v rámci festivalového programu 

V červenci letošního roku tomu bylo 
dvacet let, kdy město Jičín a německé 
město Erbach spolu uzavřeli smlouvu 
o partnerství. Z Jičína odjela do Erba-
chu početná skupina Čechů na společ-
né oslavy v rámci trhů Wiesenmarkt, 

Město Jičín vyhlásilo v červnu soutěž 
„O nejlepší venkovní posezení roku 
2013“ na území města Jičína. Soutěž 
byla určena pro provozovatele restau-
račních, kavárenských a cukrárenských 
subjektů, kteří se mohli do soutěže při-
hlásit. Šestičlenná komise pak hodnoti-
la jednotlivé subjekty dle specifi ckých 
kritérií. Pro svou oblíbenou restau-
raci nebo kavárnu ale hlasovala také 
veřejnost. 
Hodnotící komise jmenovaná Komisí pro 
cestovní ruch subjekty osobně hodnotila 
během léta podle čtyř kritérií - estetický 
dojem, čistota, vybavenost a kvalita po-
skytovaných služeb, přičemž za každé kri-
térium bylo možno získat 10 bodů, tedy 
celkem max. 40 bodů.

Vítězi v hodnocení komise se stali:

1. místo – Zámecká restaurace 
(234 bodů)

2. místo – Grand Hotel Praha 
(232 bodů)

3. místo – Restaurace U Dělové 
koule (223 bodů)

vystoupily hned dvakrát. Poprvé to bylo 
na velkém pódiu na Valdštejnově náměs-
tí a podruhé na malém podiu na nádvoří 
zámku. Děti využily zázemí v K-klubu, kde 
se mohly převléknout a občerstvit. Tentýž 
den přijeli ze Swidnice také mladí spor-
tovci ve věku 14 – 15 let, kteří poměřili své 
síly s jičínskými mladými sportovními ta-
lenty, a to hned v několika atletických dis-
ciplínách. Ačkoliv ze začátku počasí příliš 
nepřálo, mládež podala úctyhodné výko-
ny v běhu na 100 m a 1000 m, ve štafetě 
a skoku dalekém. Účastníci mezi sebou 
také sehráli turnaj ve stolním tenise a přá-
telské fotbalové utkání, které jednoznač-
ně vyhrál tým Polska. Sportovci využili 
zázemí sportovního stadionu v Jičíně, kde 
pro ně bylo připraveno malé občerstvení. 
Vítězové si odnesli kromě nových zážit-

v září jsme přivítali zase mezi námi 
naše německé přátele my, a to při 
pohádkovém festivalu. 
V červenci letošního roku odjela větší 
skupina Jičíňáků na společnou oslavu do 
Erbachu, kde při příležitosti Wiesenmark-
tu proběhla za přítomnosti významných 
hostů ofi ciální část oslav. Slavnostní pro-
jevy přednesli starostové obou měst. 
Za město Erbach – Harald Buschmann, 
za město Jičín současný starosta MVDr. 
Jiří Liška a první porevoluční staros-
ta Jičína Ing. Ivan Matějka, který ve 
své řeči zavzpomínal na to, co před-
cházelo uzavření partnerství a podpi-
su smlouvy o partnerství. Druhá část 
společných oslav probíhala v Jičíně 

Za první místo obdrží provozovatel zaříze-
ní odměnu z grantů pro cestovní ruch ve 
výši 20 000 Kč, za druhé místo 15 000 Kč 
a za třetí místo 10 000 Kč.
Titul Nejlepší venkovní posezení mohlo 
ale také získat zařízení, které zvolila sama 
veřejnost. Hlasování veřejnosti probíhalo 
přes Facebook a prostřednictvím hla-
sovacích lístků, které byly k vyzvednutí 
v Městském informačním centru. Také 
sami provozovatelé mohli hlasovací lístky 
distribuovat přímo v provozovně a sbírat 
tak hlasy. Hlasování veřejnosti sklidilo 
obrovský úspěch, neboť hlasovalo přes 
2000 lidí. „Vůbec jsme nečekali, že soutěž 
vzbudí u veřejnosti ale i u provozovatelů 
takový zájem. V některých zařízeních se 
strhl doslova boj o hlasy. Článek sdíle-
ný na Facebooku 18 000 čtenáři sloužil 
jako výborná propagace města,“ chválí 
výsledky soutěže místostarosta Mgr. Petr 
Hamáček, který s nápadem na uspořádá-
ní soutěže přišel. „V koncepci cestovního 
ruchu je již dlouhodobě jedním z bodů 
zvelebení vzhledu centra města za po-
mocí grantů, proto jsme soutěž vyhlásili, 
abychom provozovatele motivovali,“ do-

ků a možná i kamarádů jako vzpomín-
ku diplomy a sladkosti, které jim předal 
místostarosta města Mgr. Petr Hamáček. 
Po zápasech pak měli osobní volno, kdy 
se mohli jít podívat do centra pohádko-
vého města nebo si zdarma zaplavat do 
aquacentra. V pátek dopoledne přijely 
další soubory – Krag a Boleščin. Opět se 
jednalo o folklórní tance v podání dětí 
a mladých tanečníků. Na pódiích vystou-
pily v uceleném programu oba soubory 
najednou. Zázemí jim opět poskytl K-klub. 
V pátek do Jičína přijela i ofi ciální delega-
ce ze Swidnice, která zůstala až do neděle. 
Večer se delegace účastnila společenské-
ho setkání, kde se sešli všichni partneři 
Jičína – Erbach, Martin a Swidnica. V sobo-
tu pro ně byla připravena prohlídka města 
a památek a večer se všichni sešli na slav-

u příležitosti festivalu Jičín – město pohád-
ky. Město Jičín přivítalo ve dnech 12. – 15. 
září skupinu přibližně 60 přátel z partner-
ského města Erbachu a ofi ciální delegace 
z jeho partnerských měst Ansiao (Portu-
galsko) a Königsee (Německo – Duryn-
sko) a Pont-de-Beauvoisin (Francie). Mezi 
pozvanými hosty nechyběl ani Dieter 
Haver a ti, kteří stáli u zrodu partnerství. 
Pro ofi ciální delegaci byl připraven boha-
tý program plný výletů a společenských 
událostí. V pátek 13. září 2013 byl u ryb-
níka Kníže zasazen Strom přátelství mezi 
německým městem Erbach a Jičínem. 
Mladý javor zasadili osobně sami sta-
rostové, jičínský starosta MVDr. Jiří Liška 
a německý starosta Harald Buschmann. 

dává Mgr. Alena Stillerová z odboru kultu-
ry a cestovního ruchu.  

Vítězem v hlasování veřejnosti 
se stala:

CAFÉ – CAFÉ 
Kavárna • Bistro • Bar

Za první místo bude provozovateli zaříze-
ní poskytnuta odměna z grantů pro ces-
tovní ruch ve výši 10 000 Kč. Vítěz obdržel 
od veřejnosti celkem 570 platných hlasů.
Hlasující veřejnost byla zařazena do slo-
sování o poukázku na konzumaci ve výši 
1000 Kč v nejlepším venkovním posezení 
zvoleném veřejností. Vzhledem k velkému 
počtu hlasujících se ale Rada města roz-
hodla, že budou vylosováni dva výherci 
poukázek na 1000 Kč na konzumaci ve ví-
tězném zařízení. Z hlasovacích lístků byla 
vylosována paní Dana Žižková, z Face-
booku Tomáš Soukup. „Hlasování na Face-
booku se velmi povedlo, celkem hlasova-
lo přes toto médium 829 lidí. Anketu ale 
vidělo přes 18 000 lidí, což je ve srovnání 
s běžnými články publikovanými městem 
na Facebooku několikanásobně větší čís-

Slavnostnímu aktu přihlížely také ofi ciál-
ní zástupci slovenského města Martina 
a další zástupci z Erbachu. Každý zúčast-
něný poté také přiložil ruku k dílu a po-
mohl javor zasadit na místo. Strom stojí na 
stezce u rybníka Kníže mezi dřevěnými so-
chami a doplňuje mladou javorovou alej. 
Páteční večer pak patřil společenskému 
večeru, na kterém se sešla všechna part-
nerská města. Starostové ve svých proslo-
vech ujistili přítomné, že budou i nadále 
pokračovat v rozvíjení partnerských vzta-
hů a společných projektů. 
První kontakty Jičína s Erbachem byly 
navázány v roce 1985 ve Witzenhausenu 
v rámci evropského týdne prostřednic-
tvím folklórních souborů Hans-von-der-

-Au a Český ráj z Jičína. Partnerství mezi 
Jičínem a Erbachem bylo uzavřeno 17. 
července 1993 za přítomnosti bývalého 
spolkového ministra zahraničí Hanse-Diet-
richa Genschera v Erbachu. Za město Jičín 
smlouvu podepsal první starosta města 
Ing. Ivan Matějka, za Erbach bývalý staros-
ta Dieter Haver. Za tu dobu vznikala nejen 
nová přátelství, ale také mezinárodní spo-
lupráce, a to především na poli školství (vý-
měnné pobyty studentů), kultury a sportu. 
Letos navázaly spolupráci také základní 
školy, a to I. ZŠ 17. listopadu v Jičíně a Schu-
le am Sportpark v německém Erbachu. 

Mgr. Alena Stillerová
odbor kultury a cestovního ruchu

-MD-       Další informace najdete na str. 5 

lo. Je vidět, že Facebook je vhodný komu-
nikační kanál i pro město, zvláště pro ta-
kovéto akce,“ dodává Ing. Magdaléna Do-
ležalová, která Facebook města spravuje.  
Této soutěže se mohla zúčastnit všechna 
pohostinská zařízení na území Jičína spl-
ňující základní kritéria – vlastnit venkovní 
posezení. Venkovním posezením je myš-
leno dočasné sezónní zařízení - ohrazený  
či otevřený prostor veřejně přístupný vždy 
v přímé návaznosti na stacionární pohos-
tinské zařízení. Do hlasování veřejnosti 
mohla být zařazena všechna zařízení bez 
ohledu na to, zda se sama přihlásila, či ni-
koliv. Navrhovat je mohla sama veřejnost. 
Předzahrádky jsou ve městě Jičíně po-
volovány v rámci Tržního řádu a je jich 
v současné době 37. Do soutěže bylo při-
hlášeno 15 zařízení. 
Celkové výsledky jsou ke stažení na 
www.mujicin.cz/ tiskové zprávy. 

-MD-

S vítězi soutěže o nejlepší předzahrád-
ku Vám přinášíme rozhovor. Nejdříve 
jsme vyzpovídali Igora Kotopulose, 
majitele kavárny CAFÉ CAFÉ.

Dobrá káva, poctivé dorty a dobří lidé 
– to je CAFÉ CAFÉ. Tak zní Vás slogan. 
Co vyjadřuje? 
Vezmu to pěkně od začátku. 1. července 
2011 jsme otevřeli naši kavárnu na rohu 
ulic Fortna a Boženy Němcové. Naším 
cílem bylo, po zkušenostech z českých 
kaváren, otevřít tak trochu jinou kavárnu 
a prorazit s ní v Jičíně. Jinou myslím v tom 
smyslu, že ji postavíme na výborné kávě, 
příjemné atmosféře a výrobě vlastních 
domácích dortů. Inspiroval jsem se na zá-
padě, kde je vlastní výroba samozřejmostí. 
Nikdo si tam v podobné kavárně nedo-
volí dát Vám nic špatného, nedej bože 

nostním ukončení festivalu Jičín-město 
pohádky. 
Projekt „Mezi námi přáteli – česká Swid-
nica, polský Jičín“ byl otevřen zahajo-
vací konferencí v říjnu loňského roku, 
která se uskutečnila v polské Swidnici. 
Cílem projektu je rozšíření povědomí 
a prohloubení znalostí o partnerovi – jeho 

regionu, historii, kultuře i každodenním 
životě. Akce Polské dny v Jičíně, která 
v rámci projektu proběhla, jistě přispěla 
k naplnění cílů projektu, a to ke sblížení 
obyvatel partnerských oblastí, navázá-
ní nových kontaktů a prolomení bariér 
mezi oběma národy. Další plánovanou 
akcí projektu jsou České dny ve Swidnici, 
kde se naopak čeští zástupci představí 
svým programem a aktivitami u polské-
ho partnera. Celý projekt bude zakončen 
v Jičíně závěrečnou konferencí v úno-
ru příštího roku. Rozpočet projektu činí 
téměř 30 000 EUR a je spolufi nancován 
z prostředků ERDF prostřednictvím Euro-
regionu Glacensis. 
Ing. Štěpánka Kolcová, projektová manažerka

Ing. Magdaléna Doležalová, 
komunikace s veřejností

fotografi e ze sportovního dne najdete na str. 7

pokračování na str.  5

Vážení spoluobčané, město Jičín si Vás dovoluje pozvat na slavnostní koncert konaný u příležitosti

95. výročí vzniku samostatného Československého státu

Večer zahájí slavnostním projevem starosta města MVDr. Jiří Liška

Výročí vzniku ČSR si připomeneme také položením květin u sochy K. H. Borovského v lipách v pátek 25. 10. 2013 v 10.00 hodin

Masarykovo divadlo Jičín, pondělí 28. 10. 2013 v 19.00 hodin / vstup zdarma

PODKRKONOŠSKÝ SYMFONICKÝ ORCHESTR
zahraje skladby:

J. Brahmse, A. Dvořáka, M. Glinky, M. P. Mussorgského, Rimského - Korsakova a dalších
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  Jičínský zpravodaj

Z P R Á V Y   Z   M Ě S T A

AKTUALITY
O grant na kulturu můžete žádat 

ještě do konce října
Odbor kultury a cestovního ruchu vypsal 
výzvu na dodatečné granty na kulturní akti-
vity pro rok 2013. Zájemci mohou zaslat své 
žádosti nejpozději do 30. 10. 2013 na Odbor 
kultury. Tutéž žádost je nutno zaslat také elek-
tronicky na adresu: faruzelova@mujicin.cz. 
Používejte prosím předepsané formuláře, 
které jsou součástí Pravidel pro poskytová-
ní fi nančních příspěvku na kulturní aktivity 
r. 2013 a jsou ke stažení na webu města. 
O grant je možno požádat také u akcí, na 
které byl již v roce 2013 příspěvek jednou 
poskytnut. Upozorňujeme, že fi nanční pro-
středky vznikly vrácením nebo nedočer-
páním již poskytnutého příspěvku a jsou 
v omezeném množství.

Starosta osobně poděkoval dvěma 
občanům Jičína

Starosta města MVDr. Jiří Liška pozval na 
úřad dva jičínské občany, aby jim osobně 
poděkoval za jejich práci. Prvním z nich byl 
třiadevadesátiletý Josef Fronc, veterán II. 
světové války, kterému starosta osobně po-
děkoval za podíl na osvobození naší vlasti. 
Druhým byl učitel a kronikář města Popovi-
ce Mgr. Miloslav Novotný, kterému starosta 
spolu se zástupci Osadního výboru v Popovi-
cích poděkoval za svědomité vedení kroniky 
a za celoživotní práci učitele na II. ZŠ.

Zveme občany Jičína na pravidelná 
„Setkání se starostou“

Žijete v Jičíně a máte podnět či připomínku 
k tomu, jak je naše město vedeno a chcete ji 
osobně sdělit starostovi? Trápí vás problém 
nebo situace, kterou vám město může po-
moci vyřešit? Pak právě vám je vyhrazeno 
každé pondělí v sudých týdnech v době 
od 15.00 do 17.00 hodin přímo v kance-
láři starosty. V tuto dobu se bude starosta 
věnovat výhradně vám, občanům. Návštěvu 
je nutné předem telefonicky domluvit u 
sekretářky starosty na čísle 493 545 103. 

Na úřadě lze platit platební kartou
Městský úřad rozšířil své služby pro občany. 
Obě pokladny (na Žižkově náměstí i v ulici 
17. listopadu) a také odbor dopravy a odbor 
správních agend jsou vybaveny terminály 
pro bezhotovostní platby. Příjem plateb po-
mocí platební karty začal koncem července. 

Na rekonstrukci jičínského kina byl 
vybrán projektant

Rada města schválila pořadí cenových na-
bídek ve výběrovém řízení na projektovou 
dokumentaci pro rekonstrukci Biografu Čes-
ký ráj. Město Jičín obdrželo nabídky od jede-
nácti uchazečů. Vítězem se stal Projektový 
ateliér DAVID s.r.o. z Liberce, který nabídl 
cenu 885 000 Kč bez DPH. Projektová doku-
mentace bude řešit kompletní rekonstrukci 
objektu včetně statického zajištění a vizuální 
a technické řešení interiérového vybavení 
budovy. V rámci zadávacích podmínek je 
řešen výběr dodavatele jak studie rekon-
strukce, tak i následné dokumentace pro 
stavební povolení, realizační dokumentace 
a autorský dozor. 

V první elektronické aukci na elektřinu a zemní plyn 
Jičínští ušetří v průměru 30 %

Odbor dopravy rozšířil úřední hodiny 
a otevřel další přepážku

Týden vzdělávání dospělých v Jičíně

Zastupitelstvo 
schválilo novou vyhlášku 

o veřejném pořádku

ÚŘEDNÍ HODINY 
ODBORU DOPRAVY

Udělování Ceny města 
má nová pravidla

Výběrové řízení na provoz MHD 
muselo být znovu vypsáno

Přes 270 domácností se v Jičíně 
přihlásilo do elektronické aukce na 
elektřinu a zemní plyn. První auk-
ce proběhla na konci srpna a bylo 
do ní zařazeno 116 domácností, 
které přinesly podklady na začát-
ku prázdnin. Úspora se vyšplhala 
v průměru přes 30 %. Nyní budou 
tyto domácnosti zvány společností 
eCENTRE k podpisu smlouvy. 
Vítězným dodavatelem elektřiny je 
společnost Europe Easy Energy, o do-
dávku plynu se postará společnost Ve-
mex. Aukce na elektřinu byla o něco 
úspěšnější, zde se společnosti eCEN-
TRE a.s. podařilo uspořit v průměru 
34,14 %. Objem cen placených za silo-
vou energii, se kterou se vstoupilo do 
aukce na elektřinu, byl 1 572 135 Kč. 
Dosažená úspora se pohybovala na 
536 727 Kč. Do aukce na zemní plyn 
šly domácnosti s celkovou částkou 
1 921 673 Kč a úspora činí 527 120 Kč 
což je zhruba 27.43 %. „Každá domác-

Žadatelé o vydání nebo výměnu ři-
dičských průkazů mohou nově cho-
dit na Městský úřad také ve čtvrtek 
od 8:00 – 13:00. Úřední hodiny tak 
byly rozšířeny z důvodu velkého ná-
poru žadatelů. Do konce roku byl 
také přijat další zaměstnanec, který 
posílí odbor na další přepážce.
Vzhledem k velkému náporu občanů, 
kteří si musí vyměnit do konce roku své 
řidičské průkazy vydané od 1. 1. 2001 
do 30. 4. 2004, rozhodl Městský úřad o 
rozšíření úředních hodin také na čtvr-
tek. Doposud totiž chodili ve čtvrtek 
pouze občané se ZTP a ZTP/P. Nově 
také přibude jedna přepážka, protože 
Rada města schválila posílení Odboru 
dopravy, a to od 1. září do konce roku 
2013. Přepážky tak budou otevřeny 

Setkání se vzděláváním nemusí být 
nudou, ani drahou povinností, ale 
příjemným obohacením vašich dnů. 
Motto letošního ročníku Týdnů vzdělá-
vání dospělých v Královéhradeckém kraji 
v Jičíně má název „Vzděláváním k pes-
třejšímu životu“. Opět po roce můžete 
„ochutnat z pohárku vzdělávání se“ 
a neformální cestou se poučit např. 
o historii a našem okolí anebo o praktic-
kých věcech jako je minimum pro pod-
nikání, jak nakládat se svým časem atd. 
Můžete se také naučit používat čtečku 

nost má ale jinak nastavené parametry 
současné smlouvy, tudíž neznamená 
to, že každý uspoří z nyní placené část-
ky přesně tolik procent,“ vysvětluje Lin-
da Fialová ze společnosti eCENTRE a.s. 
„Každému jednotlivci jeho možnou 
úsporu přepočítáme podle nyní pla-
cené ceny za odebraný objem energie 
a nově vysoutěžené částky. Totéž platí 
u plynu,“ dodává Fialová. „Myslím, že se 
podařilo dosáhnout zajímavé úspory 
a jsem rád, že ušetřené peníze zůstanou 
v Jičíně. Zájem domácností navíc uká-
zal, že jsme podpořili věc, o kterou měli 
Jičínští zájem,“ uvedl k výsledkům mís-
tostarosta města Mgr. Petr Hamáček. 
Celkově bylo v srpnové aukci přihláše-
no na 120 měst z celé České republiky 
a soutěžily dohromady s částkou 137 
milionů korun. Nyní bude společnost 
eCENTRE a.s. e-mailem, SMS a v nepo-
slední řadě také telefonicky zvát obča-
ny na setkání v několika termínech, kde 
bude připravena smlouva k podpisu 

celkem tři. „Přestože měli občané dost 
času na výměnu, stále je třeba vyměnit 
více než jednu polovinu průkazů, od-
hadem jich je asi 2 tisíce. Situaci nám 
komplikují také žádosti profesionálních 
řidičů, kteří spolu s řidičským průkazem 
vyměňují po uplynutí pětileté platnosti 
své profesní průkazy a digitální karty 
do tachografů,“ vysvětluje vedoucí od-
dělení dopravně – správních agend Bc. 
Jan Šťastný. Dlouhodobě tak byla každý 
úřední den naplněna kapacita odboru 
již před 9:00 hodinou. Nový vyvolávací 
systém, který funguje od začátku roku 
na odboru dopravy a odboru správních 
agend, nabízí SMS službu, kdy občané 
nemusí ve frontě čekat, ale mohou ode-
jít a pomocí SMS sledovat, jak se fronta 
posouvá. „Připomínáme ještě webovou 

knih nebo si zlepšit svou práci s Power-
Pointem, vyzkoušet si techniku este-
tické úpravy  jediného květu, nechat si 
od vizážistky poradit, jak lépe vypadat 
a zorientovat se v nabídce jazykových 
kurzů. 
Zamyslete se nad tím, jak zvýšit svoji 
cenu na trhu práce zdravě sebevědo-
mým vystupováním! Máte-li potře-
bu doplnit své vzdělání kvůli udržení 
nebo změně zaměstnání, informujte se 
o možnostech studia pro dospělé nebo 
o rekvalifi kaci. V prostorách MěÚ v zase-

s novým dodavatelem včetně vyhod-
nocení úspory. Schůzky se budou 
opět konat ve Velké zasedací míst-
nosti na přelomu září a října (od 
30. 9. do 9. 10., vždy v pondělí a ve 
středu od 13 do 18 hod.). „Další do-
mácnosti budou zařazeny do zářijové 
aukce, případně pokud někdo nestih-
ne dodat podklady, tak až do říjnové. 
Následný postup bude opět stejný, 
zástupce domácnostní pozveme po 
aukci k podpisu smlouvy,“ uvádí další 
postup Linda Fialová. 
Sběr podkladů probíhal na Městském 
úřadě v Jičíně od poloviny června do 
poloviny srpna. Aukci zprostředko-
vává společnost eCENTRE a.s., město 
pouze poskytlo bezplatně prostory 
pro sběr podkladů. Nabídlo tak jičín-
ským domácnostem a fi rmám mož-
nost zúčastnit se elektronické aukce 
a snížit si tak své náklady na elektřinu 
a zemní plyn. 

-MD-

službu „Fronta žadatelů“, kdy se ob-
čané mohou kromě SMS také on-line 
dozvědět, kolik lidí aktuálně na odbo-
ru dopravy a správních agendách čeká 
na vyřízení. Odkaz je umístěn na hlavní 
straně www.mujicin.cz v levém menu 
v položce „Chci se dozvědět“,“ doplňuje 
Šťastný. 
Úřední hodiny jsou v pondělí a ve stře-
du od 8 – 17 hod. pro všechny agendy, 
ve čtvrtek od 8 – 13 hod. pro řidičské 
průkazy a od 8 – 11 hod. pro eviden-
ci vozidel pro držitele ZTP a ZTP/P a v 
pátek 8 – 13 hod. pro řidičské průkazy 
a evidenci vozidel. V úterý úřední hodi-
ny pro veřejnost nejsou, úředníci zpra-
covávají přijaté žádosti.

-MD-

dací místnosti na Žižkově náměstí, ale 
i přímo u vzdělavatelů a zúčastněných 
fi rem nebo škol na vás čekají informač-
ní materiály, ochotní lektoři a praktické 
ukázky lekcí i výukových materiálů, a to 
vše zdarma. 
Více o programu na plakátech a webu 
www.tydnyvzdelavani.cz

Pracovníci Krajské pobočky 
Úřadu práce ČR v Jičíně

Program najdete na straně 8

Zastupitelstvo města vydalo 
novou Obecně závaznou vyhlášku 
o veřejném pořádku. Upraveno 
v ní je především vystavování 
zboží, a to dle všeobecné dohody, 
která vznikla jednáním se zástupci 
dotčených vlastníků, úředníků, 
vedení města a zdravotně posti-
žených. Zboží bude moci být 
vystaveno pouze při stěně, přičemž 
mezi vystaveným zbožím a vnitřní 
stranou pilířů podloubí musí zůstat 
volný průchod minimálně 2 m. 
Poslední verze vyhlášky je z roku 
2008, ve které město upravilo zejmé-
na znečišťování veřejných prostran-
ství, zajišťování udržování čistoty, 
plakáty, vystavování zboží, zákaz 
konzumace alkoholických nápojů na 
veřejném prostranství, pravidla pro 
pohyb psů a noční klid. Vyhláška byla 
následně novelizována v roce 2009, 
a to právě kvůli vystavování zboží. 
Část vyhlášky týkající se vystavování 
zboží nebyla v praxi dodržována a 
zboží bylo vystavováno různě. Proto 
bylo přistoupeno k přípravě nové vy-
hlášky, která dá jasná pravidla umís-
tění vystaveného zboží, a u kterých 
bude město požadovat, aby se dodr-
žovala.                                                         -MD-

PONDĚLÍ A STŘEDA 
OD 8.00 DO 17:00 HODIN

ÚTERÝ - NEJSOU ÚŘEDNÍ HODINY

ČTVRTEK 
OD 8:00 DO 13:00 HODIN 
PRO ŘIDIČSKÉ PRŮKAZY; 
OD 8:00 DO 11:00 HODIN 

PRO EVIDENCI VOZIDEL - POUZE PRO 
DRŽITELE PRŮKAZŮ ZTP A ZTP/P

PÁTEK 
OD 8:00 DO 13:00 HODIN, 

POUZE ŘIDIČSKÉ PRŮKAZY 
A EVIDENCE VOZIDEL

Variabilní symbol pro platbu závě-
rečné zkoušky v autoškole lze získat 
kdykoliv bez pořadového lístku na 

přepážkách č. 5,6,7,8, 
popř. kancelář č. 11 

nebo ve 2. patře č. 207 
(2. kancelář vpravo).  

Zastupitelstvo schválilo nová pravidla 
pro udělování Ceny města. Doposud 
mohl být vybrán pouze jeden držitel 
Ceny pro daný rok, nově to mohou být 
až dvě jičínské významné osobnosti. 
Mění se také postup nominování jed-
notlivých osob.  
Zastupitelstvo schválilo nová pravidla pro 
udělování Ceny města, která navrhla Kul-
turní komise. Doposud mohla získat Cenu 
města pouze jedna nominovaná osob-
nost, nově by to mohly být až dvě osob-
nosti v kalendářním roce. Tak jako dopo-
sud to ale nemusí být osobnost žádná. 
Pokud by byly zvoleny osobnosti dvě, do-
stanou obě částku 50.000 Kč a také sošku 
od akademické sochařky Niny Jindřicho-
vé. „Dodatek k pravidlům obsahuje pouze 
dvě změny, nicméně obě podstatně mění 
podmínky. Kulturní komise navrhla, aby 
návrhy na nominace byly přijímány od 
veřejnosti vždy do 30. června. Z těchto ná-
vrhů vybere hodnotící komise jmenovaná 
Zastupitelstvem města nominace, které 
mají, na rozdíl od současných pravidel, 
trvalou platnost a zůstávají v seznamu 
osob, ze kterých budou moci být vybírá-
ni držitelé Ceny i v letech následujících. 
Nominace schvaluje Zastupitelstvo měs-
ta,“ vysvětluje Marie Faruzelová z Odboru 
kultury a cestovního ruchu. Další novin-
kou je, že návrhy nebudou muset být po-
depsány navrhovanou osobou, jako tomu 
bylo doposud. Nominovaný bude muset 
souhlasit, až pokud bude hodnotící komi-
sí doporučen jako držitel Ceny. Držitele 
Ceny města navrženého hodnotící komisí 
opět schválí zastupitelé. Komise bude slo-
žená ze čtyř 4 držitelů cen a tří zastupitelů 
města. Pro rok 2013 bylo navrženo pět 
významných jičínských osobností. Držite-
le bude schvalovat říjnové zastupitelstvo. 

-MD-

Město vypsalo opětovné výběrové řízení 
na provozování MHD v Jičíně. Dne 16. 9. 
2013 se uskutečnilo otevírání obálek vý-
běrového řízení a město obdrželo pouze 
jednu obálku. Kvůli tomu došlo ke zrušení 
zadávacího řízení na tuto zakázku v sou-
ladu se zákonem o veřejných zakázkách. 
Důvodem nepodání nabídek byla podle 
provozovatelů ekonomická nevýhodnost 
zakázky (max. výše příspěvku města 800 
000 Kč/rok, předpokládané tržby 50 000 
Kč/rok) a také nutnost splnění emisní nor-
my minimálně EURO 5. V nové zadávací 
dokumentaci byly proto zmírněny kva-
lifi kační předpoklady o uznání referencí 
v případě provozování MHD za poslední 
tři roky alespoň po dobu 2 let a byla pro-
dloužena doba provozování MHD o jeden 
rok z původních 5 na 6 let.

PLÁNY SPRÁVY NEMOVITOSTÍ MĚSTA JIČINA, a.s. PRO ROK 2013
Plány společnosti pro rok 2013 musí vy-
cházet především z dosažených hospo-
dářských výsledků společnosti v před-
chozím období, tzn. roku 2012. Zároveň 
je činnost společnosti bezprostředně 
ovlivňována současnou ekonomickou, 
fi nanční a legislativní situací nejen 
v našem regionu, ale i v celé naší zemi. 
Podstatný vliv pro nás jako výrobce 
tepla má zvýšení sazby DPH o 1 % na 
výsledných 15 %. Po třech letech, kdy 
jsme drželi základní cenu tepla, jsme 
vzhledem ke stále se zvyšujícím prvot-
ním nákladům, byli nuceni zvýšit cenu 
o 5 %. Cenu dodávek plynu na rok 2013 
se nám podařilo uzavřít pouze s 3% na-
výšeným oproti roku 2012. I když jsme 
monopolním dodavatelem tepla ve 
městě Jičín a máme v souladu s přísluš-
ným zákonem zpracovanou Územně 
energetickou koncepci města Jičína, 
která stanovuje lokality s podporou 
zásobování teplem ze zdroje CZT, stále 
více chápeme naší konkurenci v případ-
ných domovních kotelnách.

emisní zátěže. Další investiční akcí ješ-
tě v tomto roce je vybudování teplo-
vodu pro budovu Aris v hodnotě 2,5 
milionu Kč. Neméně významným cílem 
společnosti je pro rok 2013 i udržení 
stávajícího počtu spravovaných domů 
ve vlastnictví města Jičína, ve vlastnic-
tví bytových družstev a společenství 
vlastníků bytových jednotek. Budeme 
iniciovat i získávání nových domů do 
naší správy. Pro rok 2013 i přes zvýšení 
DPH o 1 % jsme nezvýšili náš správcov-
ský poplatek, který je již od roku 2005 
v částce 150 Kč včetně DPH/byt/měsíc 
u domů s centrálním topením a 100 
Kč včetně DPH u ostatních. Věříme, že 
naše společnost i přes stále zvyšující 
se prvotní náklady a nezbytné inves-
tiční akce do technologie tepelného 
hospodářství, si udrží své postavení 
spolehlivého dodavatele tepelné 
energie v městě Jičín a bude i nadále 
svědomitým správcem nabízejícím 
komplexní služby pro majitele domů.

Ing. Pavel Bílek, ředitel společnosti

Hlavní dlouhodobou strategií naší 
akciové společnosti musí tedy být:
- spolehlivost dodávek tepla
- konkurenceschopnost ceny tepla vůči 
ceně tepla domovních kotelen 
- výhodnost - ekologické hledisko provo-
zu centrálního zdroje tepla pro naše měs-
to oproti provozu lokálního zdroje tepla
- spolehlivost, komplexnost a dostupnost 
při správě bytových i nebytových domů 

Pro rok 2013 plánuje společnost pro-
dej 97 000 GJ při průměrné ceně tepla 
615,-Kč/GJ včetně DPH. Předpokládaný 
kladný výsledek hospodaření by pak měl 
v roce 2013 za celou společnost dosáh-
nout před zdaněním cca 2 mil. Kč. Tyto 
prostředky nezbytně potřebujeme pro 
krytí investic v tepelném hospodářství. 
V letních měsících 2013 jsme realizova-
li investiční akci ve výši 5, 8 milionů Kč 
na výměnu dvou dožitých kotlů z roku 
1989 v kotelně U stadionu. Od tohoto 
kroku očekáváme jak dosažení vyšší 
účinnosti výroby tepla na plynových 
kotlích, tak i dosažení dalšího snížení 
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O T E V Ř E N Á   R A D N I C E

V období prázdnin se strážníci městské 
policie více zaměřovali na veřejný pořádek, 
a to hlavně v okolí dětských hřišť, zámecké 
zahrady, městského koupaliště, lesoparku 
u rybníka Kníže a v nočních hodinách 
v ulicích Denisova, Fűgnerova, Ruská a také 
v okolí Valdštejnova a Žižkova náměstí. 
Hlídky se věnovaly i odhalování a řešení 
černých skládek v okolí popelnic, ale i u 
sběrného dvora v ulici Konecchlumského, 
a také ve Dvorcích. 
Větší pozornost byla a je také věnována 
kouření a popíjení alkoholických nápojů na 
veřejnosti, kde je to zakázáno. O prázdni-
nách v měsících červenci a srpnu městská 
policie zaznamenala větší návštěvnost 
naší mládeže nočních podniků a s tím byl 
spojen i vyšší počet incidentů v nočních 
hodinách (vandalismus a rušení nočního 
klidu). Do budov Arisu i Městské knihovny 
Jičín je rozvod optické metropolitní sítě, na 
které se mimo jiné přenáší i záznam měst-
ského kamerového dohlížecího systému 
v Jičíně. Tyto záznamy slouží jako důkaz při 
projednávání přestupkového jednání. 
Na základě stížnosti občanů se v měsících 
červenci, srpnu a září strážníci Městské 
policie Jičín daleko více zaměřili na noční 
podnik „Tančící dům“, který se nachází 
v ulici Denisova. Celá záležitost rušení 
nočního klidu v této oblasti byla projed-
nána i s provozovatelem tohoto nočního 
podniku. Provozovatel přislíbil, že ve spo-
lupráci s Městskou policií Jičín napomůže 
celou záležitost rušení nočního klidu 
omezit na minimum. U Městské policie 
Jičín jsou posíleny noční služby v pátek 
a v sobotu s cílem maximálně omezit 
rušení nočního klidu na území celého 
našeho města.
Velkými a citlivými tématy v Jičíně jsou 
vystavování zboží v podloubí Valdštejnova 
náměstí a také provoz a zásobování pěší 
zóny v Husově ulici. Na základě jednání 
místostarosty města Jičína pana Mgr. 
Hamáčka a zástupců podnikatelů a maji-
telů domu na Valdštejnově náměstí vznikl 
návrh nové vyhlášky o veřejném pořádku, 
která pojednává i o pravidlech vystavo-
vaní zboží v podloubí. Druhé jednání pana 
Mgr. Hamáčka směřovalo na podnikatele 
a majitele domu na pěší zóně, kde byly 
vydány nové hodiny pro zásobování. Zde 
jde hlavně o omezení doby stání auto-
mobilů zásobování. Uvidíme, jak se tyto 
změny osvědčí v praxi.
V září proběhl v Jičíně tradiční festival „Jičín 
město pohádky“, a to od 9. 9. do 15. 9. 2013. 
Na tomto festivalu se všichni strážníci 

městské policie podíleli, jak při zabezpe-
čení veřejného pořádku, tak i při organizaci 
festivalu. Letošní ročník proběhl v klidu, a 
to je i zásluhou většího dohledu strážníků, 
jak ve dne a také hlavně v nočních hodi-
nách. Během festivalu nedošlo k žádným 
větším škodám na majetku a drobné inci-
denty vyřešili strážníci na místě s pachateli 
přestupkového jednání.
V měsíci září opět strážníci městské policie 
zahájili dohled u přechodů pro chodce 
v blízkosti základních a středních škol. 
Strážníci dlouhodobě kontrolují zastavení 
a stání na místech, kde je to zakázáno 
(chodníky, přechody, zastávky autobusů, 
křižovatky atd.). Přestupky v dopravě pro-
jednávají strážníci s přestupci na základě 
předvolání na služebně městské policie. 
Strážníci více kontrolují páteční a sobotní 
trhy po stránce dodržování tržního řádu 
a také po stránce dodržování zastavené 
plochy jednotlivými stánky.
V letošním roce byl u Městské policie 
Jičín zřízen nově pult centrální ochrany 
a městská policie postupně převezme 
hlídání všech objektů města. V současné 
době je připojeno 18 objektů. Tím městská 
policie ušetří nemalé náklady, které by 
město Jičín vynakládalo na hlídání těchto 
objektů. Pro zajištění tohoto úkolu a pro 
systémové posílení nočních služeb se 
zaměřením na pátky a soboty, byli ve spo-
lupráci s Úřadem práce přijati dva zaměst-
nanci na obsluhu kamer. Tito noví zaměst-
nanci byli na pracovním úřadě vedeni jako 
dlouhodobě nezaměstnaní a Úřad práce na 
jejich plat městu Jičínu přispívá. 
U Městské policie Jičín byla v letošním roce 
nově zřízena cyklistická hlídka, která vyjíždí 
v období pěkných dnů na jednotlivé trasy, 
které jsou lépe přístupné na kole, ale cyklo-
hlídky jezdí i v ulicích města. 
Velice moc děkuji a také si velmi vážím 
spolupráce s občany našeho města, kteří 
městské policii v mnoha ohledech pomá-
hají. Hlavně chci moc poděkovat skupině 
žen a mužů vedených pí. Doškářovou, 
kteří pomáhají značnou měrou s venče-
ním a koupáním psů a ostatními pracemi 
v záchytné stanici psů na Zebíně a dokonce 
pomáhají hledat pro psy nové majitele. 
Jsem moc rád, že počet lhostejných občanů 
našeho města se snižuje, což je nejvíce znát 
na zvýšeném počtu telefonátů na linku 
156. Vážím si i konstruktivní kritiky, která 
vede ke zlepšení celkové situace v našem 
krásném městě.

Bc. Karel Juryca
velitel Městské policie Jičín

Velitel informuje o činnosti a o nových 
úkolech Městské policie Jičín

Mgr. Miloš Starý (ODS)
Jednoznačně bych investoval do divadla. 
Má překrásný interiér ve stylu art deco, 
doporučuji obnovit stylovou čistotu, 
zlikvidovat rušivé prvky a vybavit soudo-
bou technikou. Pochopitelně za předpo-
kladu dohody se Sokoly. Stejně tak bych 
znovuobnovil Mrňákovo divadlo (nyní 
Biograf Český ráj), vrátil mu původní 
architekturu a stabilizoval stavbu. 
Zároveň bych podpořil vznik dalších 
prostor pro kulturu v rekonstruované 
části zámku a postupně opravoval kolej.

Mgr. Petr Hamáček 
(Sdružení pro Jičín)
Já jsem rozhodně pro opravu divadla 
při dohodě se Sokoly o dlouhodo-
bém pronájmu. Sokol budovu nechce 
logicky přenechat městu a takový vztah 
by vytvořil tolik potřebné dlouhodobé 
pozitivní soužití města a Jičína. Nejsem 
pro novostavbu, upřednostňuji raději 
naplnění stávajících budov životem. 
Kdyby KZMJ opustila budovu Masa-
rykova divadla, co by se s ní stalo? 
Měli bychom ruinu na pěší zóně, jako 
v minulosti, než byl opraven Grand 
Hotel Praha? To je něco, co bych nechtěl 
dopustit.
Mgr. Vlastislav Matucha 
(Volba pro město)
Dispozice Masarykova divadla jsou 
výhodné: je umístěno ve středu města, 
bylo budováno pro kulturu, v případě 
instalace mobilního hlediště se zvýší 
divácký komfort. Pokud by město neu-
zavřelo novou dlouhodobou nájemní 
smlouvu se Sokolem a neinvestovalo do 
této budovy, měli bychom mezi zrekon-

V této rubrice najdete odpovědi Vašich zastupitelů na zajímavá a diskutovaná témata v Jičíně. Každé číslo se zeptáme 
zástupců jednotlivých stran a seskupení na jejich názor na dané téma a zeptáme se také jednoho náhodně vybra-
ného občana. Každá strana či seskupení si vždy vybere pouze jednoho zástupce, který na dotaz odpoví. Odpověď 
musí být stručná a výstižná. Názory jsou také zveřejněny na webových stránkách města v rubrice Názory zastupitelů. 

Aktuální téma: Masarykovo divadlo 
Jičínské Masarykovo divadlo je v současné době v poměrně špatném technickém stavu. Potřebovalo by velkou investici jak napří-
klad do kotelny, tak také do sálu (hlediště), zázemí a do jeviště. Kromě potřebných oprav, rekonstrukcí a náplně využití je třeba 
zvážit i současné a budoucí provozní náklady. „Dle odhadů divadlo potřebuje investici v minimální výši 15 milionů Kč na odstra-
nění havarijních stavů. Řešením by byl dlouhodobý pronájem a investiční příspěvek města. Nejednalo by se o jednoduchý vztah, 
nicméně po právní stránce je možný,“ přibližuje místostarosta Mgr. Petr Hamáček. Myšlenka multifunkčního centra kultury je pro 
kulturní sféru z mnoha ohledů velice lákavá, ale na druhou stranu je tu řada tradičních objektů, které potřebují rekonstruovat 
nebo najít využití. Některé opravy v Masarykově divadle již probíhají. “Jsme si plně vědomi všech mnoha dalších velmi důležitých 
potřeb pro zajištění provozu historické budovy divadla, ale snažíme se alespoň částečně přispět ke zkvalitnění prostředí pro 
návštěvníky. Proto letos z prostředků investičního fondu KZMJ proběhla výměna podlahové krytiny na chodbách, renovace vnitř-
ních schodišť, proto chystáme úpravu forbíny a usilujeme o výsuvné elevační hlediště. Věříme, že i tyto kroky mohou v konečném 
důsledku vést k zvýšení veřejné podpory pro potřebné investice,“ uvádí k současnému stavu ředitel KZMJ Bc. Pavel Nožička.
Ptáme se tedy našich zastupitelů na jejich názor:
Mělo by město opravit na své náklady Masarykovo divadlo za předpokladu, že uzavře s majitelem budovy (TJ Sokol) 
dlouhodobou smlouvu o nájmu nebo by měl Jičín postavit zbrusu nové kulturní zařízení? 

struovanými objekty Grand hotelu Praha 
a lékárny ZEA chátrající budovu. Další 
variantou je přestavět současný Biograf 
Český ráj na multikulturní zařízení anebo 
vybudovat na okraji města nový objekt.

Bc. Jaroslava Komárková (ČSSD)
Prioritou města by mělo být Masarykovo 
divadlo, ne však za předpokladu dlou-
hodobého pronájmu, ale v případě jeho 
koupě či darování. Myslíme si, že není 
vhodné investovat nemalé fi nance do 
budovy, která městu nepatří, takto se 
nechová dobrý hospodář. Město by tak 
opravilo budovu a třeba za 30 let ji vrátilo 
opravenou? To není dobré řešení. Doporu-
čujeme městu, aby nadále jednalo o koupi 
budovy, která je ve velmi špatném tech-
nickém stavu. Pakliže k dohodě nedojde, 
lze uvažovat o záměru stavby nového 
a moderního kulturního stánku. Přesto se 
domníváme, že např. jeviště, které je jedno 
z největších v republice v rámci menších 
divadel, by si zasloužilo obnovu i využití. 
A nejenom proto, že příští rok slaví Masa-
rykovo divadlo 120 let.

JUDr. Daniel Novotný PhD. (TOP 09)
Bohužel na otázku nemohu odpovědět, 
protože bez znalosti přibližných nákladů 
opravy Masarykova divadla a přibližných 
nákladů vybudování nového kulturního 
zařízení by se jednalo o pouhý politický 
výkřik.

Mgr. Jan K. Čeliš (SPOZ)
Nemáme dlouhodobější JASNOU (tzn. 
i konsenzuální) představu, jak by měl Jičín 
v příštích 20 letech vypadat, co by kde 
mělo být umístěno. Diskuse přes výzvy 

takřka na každém zastupitelstvu na 
toto téma nenastala, slovo „koncepční“ 
je odmítáno jako něco pochybného 
a špinavého. Koncepce rozvoje města 
není, a to ani v době, kdy jsou klíčová 
místa, tj. kasárna, bývalé technické 
služby, velkým otazníkem. Můj názor je 
jednoznačný: v době, kdy jsme pohřbili 
projekt v koleji, a kdy chybí všemožné, 
co kultura potřebuje, ano, potřebu-
jeme nové kulturní zařízení. Zda na to 
máme v současné situaci hospoda-
ření města, je jiná věc. Jestli tato dvě 
místa promarníme novými „Alanovými 
sady“, zahodíme Jičín na několik dalších 
století. Nebudeme Českým Krumlovem 
ani Kutnou Horou, k nimž jsme se ještě 
před rokem mohli začít blížit, městem 
turismu a prosperity.

MUDr. Petr Lisý (VV)
Musím přiznat, že mě redakční rada 
svým dotazem překvapila. Zatím jsem 
nezaznamenal širší diskuzi na toto 
téma. K odpovědi mi chybí jak ekono-
mická rozvaha, tak vyjádření odborníků 
z oblasti kultury. Navíc jednání městské 
rady ze zástupci TJ Sokol se zatím neusku-
tečnilo, mělo by proběhnout tento týden.

Názor občana              Petra Dyntarová
Já si myslím, že řešením by mohlo být, 
aby město objekt za této situace spíše 
koupilo. Jinak bych byla pro to, aby 
se postavil zcela nový objekt někde 
na „zelené louce“. Jiný prostor, kde by 
divadlo mohlo být, mě v tuhle chvíli 
bohužel nenapadá. Rozhodně si myslím, 
že by město nemělo vkládat peníze do 
objektu, který není jeho.

Názory zastupitelů

K-klub
Ředitelka: Mgr. Lenka Vacková
Kontakt: 493 532 451
email: info@kackojicin.cz
Webové stránky: http://www.kackojicin.cz
Sídlo organizace: Valdštejnovo nám. 99,
506 01, Jičín

Ředitelkou K-klubu jste od nového roku. 
Bylo těžké převzít otěže po jeho dlouho-
letém řediteli panu Zajíčkovi?
Těžké je hlavně udržet tu úroveň, laťku, 
kterou pan Zajíček nasadil hodně vysoko. 
Ředitelování je opravdu náročná práce, 
která je spíše úřednická než pedagogická. 
Je to pro mě něco jiného, protože jsem 
před tím děti učila, ale snad to zvládám 
zatím dobře. 

Káčko nabízí spoustu kroužků, kurzů 
a táborů pro děti – je zájem i letos velký?
V letošním školním roce opět nastal 
problém, kdy máme mnohem více 
zájemců, než jsme schopni uspokojit. 
Největší nápor je ve výtvarném oboru, 
kde je asi o třetinu více zájemců. U taneč-
ních oborů jsme letos navýšili kapacitu 
i nabídku a pronajali jsme si náhradní 
prostory na průmyslové škole, kam 
chodíme jednou týdně na celé odpoledne. 
O hudební obor je také větší zájem, ale 
využíváme nově prostory v č. p. 57, což 
je hned vedle, takže můžeme vyučovat 
třeba dvě kytary naráz. Máme nabídku 
hry na kytaru i pro dospělé, rozjeli jsme 
to v létě a je velký zájem. Celkem máme 
asi 75 různých zájmových skupin, které 
vyučujeme. 

Nekonkurujete si se ZUŠkou?
Vůbec ne. U nás děti nejedou podle osnov, 

nemusí chodit na hudební nauku, nejsou 
tak vázány výkonem. Vezmeme i méně 
talentované děti, které se to svým zájmem 
a rutinou naučí. Je to spíše o tom, uspoko-
jit dětskou dušičku, aby se děti rozvíjely 
a aby trávily čas nějak smysluplně. 

Pořádáte stále také tábory pro děti?
Ano, o ně je rovněž velký zájem. Letos 
jsme pořádali nově v létě dva tábory – 
kreativně-výtvarný a druhý byl kytarový. 
I zde nás překvapilo, že děti mají zájem 
i přes prázdniny pokračovat v tom, co 
dělají přes rok. A pak klasické tábory poby-
tové a příměstské, které pořádáme každo-
ročně, a s jejich naplněním není problém. 

Máte také poměrně dost nabídek pro 
dospělé…
Ano, kromě již zmíněné kytary jsme ote-
vřeli také balet pro dospělé, ženské se 
pobaví, užijí si to. Není to o tom, aby dri-
lovaly, aby se za něčím hnaly, ale aby si 
i popovídaly, uvolnily se. Pak je tu večerní 
kresba, kde se naučíte malovat, kreslit 
a vnímat prostor a keramický kroužek. 
Letos poprvé budeme naše kurzy nabízet 
i prostřednictvím akce Týden vzdělávání 
dospělých, který pořádá Úřad práce. 

Mohou Vaše kurzy a představení navště-
vovat také imobilní děti a dospělí? 
Konečně už bez problémů ano. Bezba-
riérový přístup se začal stavět na začátku 
července. Je to zasklená zdvihací plošina 
umístěná v zadní části domu. Čekáme 
ještě na revizi, aby mohl výtah ofi ciálně 
začít fungovat. Dokonce se k nám už 
dostal klučina, který měl panickou hrůzu 
ze strmých schodů, které vedou hlavním 
vchodem z náměstí. Máme také nové 

sociální zařízení, toaletu pro imobilní, 
nové dveře a dlažbu v chodbě. 

Důležitou změnou, která Vás v příštím 
roce čeká, je rozšíření Káčka do nových 
prostor na Valdštejnově náměstí č. p. 2. 
Důvodem je již zmíněný nápor zájemců?
Ano, z našeho rozhovoru lze vidět, že zájem 
dětí i dospělých trávit volný čas nějak 
kreativně tu je, ale chybí nám kapacity. 
Prostory by šly řešit různými pronájmy, 
ale to by pak zákonitě znamenalo zvýšení 
cen za kurzy, což nechceme. Proto nové 
prostory potřebujeme. 

Co chystáte do konce roku nového? 
Připravujeme nový podzimní příměstský 
tábor a nabízíme na něj jak sourozenec-
kou, tak kamarádskou slevu. Vycházíme 
tak vstříc rodičům, pro které byl začátek 
nového školního roku jistě už dost 
fi nančně náročný. Takže doufáme, že se 
nám to podaří rozjet.

Co byste si vy osobně pro K-klub přála? 
Kam by se měl posouvat, jak rozrůstat?
Pokud se nám podaří získat nové 
prostory, tak rozšíříme své působení. 
Stále ale nebudeme konkurencí pro ZUŠ, 
protože nabízíme spíše volnočasové akti-
vity, měli bychom a chceme být i součástí 
primární prevence, aby se děti nepotlou-
kaly bezprizorně, ale trávily čas aktivně 
a našly si nové kamarády a získaly další 
motivaci pro trávení volného času. 
Chceme v tom pokračovat, aby Jičín věděl, 
že tu Káčko je, že nejsme organizací na 
hlídání dětí, ale že se tu děti něco naučí 
a něco si prožijí a ponesou si to pak celý 
život. Přeju si, aby Káčko dál úspěšně 
pokračovalo v tom, co dělá. 
                     Děkuji za rozhovor               -MD-

Volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR 2013

Dne 28. 8. 2013 byly prezidentem republiky 
ČR vyhlášeny volby do Poslanecké sněmov-
ny Parlamentu České republiky, které se 
budou konat v pátek 25. 10. 2013 od 14.00 
do 22.00 hodin a v sobotu 26. 10. 2013 od 
8.00 do 14.00 hodin. Voličem je občan České 
republiky, který alespoň ve druhý den voleb 
dosáhl věku nejméně 18 let a je přihlášen 
k trvalému pobytu v obci.
Voliči, který nebude moci volit ve volebním 
okrsku, v jehož stálém seznamu, popří-
padě zvláštním seznamu vedeném podle 
zák. č. 247/1995 Sb., § 6 odst. 5 písm. a) je 
zapsán, vydá obecní úřad, popřípadě zastu-
pitelský úřad na jeho žádost voličský průkaz 
a poznamená tuto skutečnost do stálého 
seznamu, popřípadě zvláštního seznamu 
a do jejich výpisů pro okrskovou volební 
komisi a zvláštní okrskovou volební komisi. 
Volič může požádat o vydání voličského prů-
kazu ode dne vyhlášení voleb, a to písem-

ným podáním opatřeným ověřeným pod-
pisem voliče, doručeným nejpozději 7 dnů 
před dnem voleb tomu, kdo stálý seznam 
nebo zvláštní seznam vede, nebo osobně do 
okamžiku uzavření stálého seznamu nebo 
zvláštního seznamu; obecní úřad nebo zastu-
pitelský úřad voličský průkaz nejdříve 15 dnů 
přede dnem voleb předá osobně voliči nebo 
osobě, která se prokáže plnou mocí s ově-
řeným podpisem voliče žádajícího o vydání 
voličského průkazu, anebo jej voliči zašle. 
Volič po příchodu do volební místnosti pro-
káže okrskové volební komisi svou totožnost 
a státní občanství České republiky platným 
občanským průkazem nebo platným ces-
tovním pasem České republiky. Neprokáže-
-li volič svou totožnost a státní občanství ČR 
potřebnými doklady, nebude mu hlasování 
umožněno.
Hlasovací lístky budou voličům distribuová-
ny nejpozději 24 hodin před dnem voleb.

Volby v Jičíně probíhají pouze v následujících hlasovacích místnostech:
Okrsek č. 1  budova 3. ZŠ, Poděbradova ul. 18, JC
Okrsek č. 2  budova 3. ZŠ, Poděbradova ul. 18, JC
Okrsek č. 3  Masarykova obchodní akademie, 17. listopadu 220, JC
Okrsek č. 4  Lepařovo gymnázium, Jiráskova ul. 30, JC
Okrsek č. 5  budova Mateřské školy, J. Š. Kubína 465, JC
Okrsek č. 6  budova VOŠ a SPŠ, Komenského nám. 45, JC
Okrsek č. 7  budova 4. ZŠ, Železnická ul. 460, JC 
Okrsek č. 8  budova 4. ZŠ, Železnická ul. 460, JC 
Okrsek č. 9  budova 2. ZŠ, Husova 170, JC  
Okrsek č. 10  budova 2. ZŠ, Husova 170, JC  
Okrsek č. 11  budova 2. ZŠ, Husova 170, JC  
Okrsek č. 12  Městská knihovna, Denisova ul. 400, JC 
Okrsek č. 13  budova Základní školy, Soudná 12 
Okrsek č. 14  budova bývalé školy, Popovice 76 
Okrsek č. 15  budova pohostinství „U Dvorecké louže“, Robousy 33
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Jičínsko a červnové povodně 2013 z pohledu hasičů

Obnova Libosadu budí emoce, je však podle odborníků nutná

ZŠ Poděbradova bude do konce roku zateplena

Na podzim nás čeká oprava chodníku v ul. Českých bratří 
a rekonstrukce ul. Přátelství 

Rozhovor s ředitelem oblastního závodu Sever 
společnosti M - SILNICE a.s. (Silnice Jičín a.s.)

V červnu letošního roku postihla naší re-
publiku povodeň, která se opět zapsala 
do historie jako jedna z největších mimo-
řádných událostí posledních 10 let. Svými 
ničivými účinky ohrozila životy našich 
spoluobčanů a způsobila vysoké škody 
v mnoha domácnostech, a to i v regio-
nu Královéhradeckého kraje. Na Jičínsku 
způsobil přívalový déšť rozvodnění ma-
lých toků a v jednom případě dokonce 
i protržení hráze, a to Liběšického rybní-
ka, kdy bylo zaplaveno mnoho obytných 
a hospodářských částí domů, poškozeno 
bylo spoustu komunikací, mostů a dalších 
škod na soukromém majetku. Kvůli ob-
dobné situaci na více místech republiky 
vyhlásila Vláda ČR ještě v neděli 2. 6. 2013 
ve 21:00 hod. „Stav nouze“, mimo jiné 
i pro území Královehradeckého kraje, a to 
z důvodu vzniklé krizové situace spočíva-
jící v ohrožení životů, zdraví a značného 
rozsahu ohrožení majetku v důsledku 
rozsáhlé živelní pohromy. Záchranné 
a likvidační práce v průběhu bleskové 
povodně velmi dobře organizovali sta-
rostové postižených obcí ve spolupráci se 
zástupci jednotlivých složek Integrované-
ho záchranného systému ČR, především 
s jednotkami požární ochrany, Policií ČR, 
krizovými štáby obcí a povodňovými ko-

V letech 1998 a 1999 proběhla zásadní 
rekonstrukce Libosadu, kdy se park a pro-
stor pod železniční tratí zásadně promě-
nil a především se zpřístupnil veřejnosti. 
Vznikl velmi příjemný prostor, který je 
využitelný pro mnoho aktivit. Nyní město 
Jičín může čerpat peníze ze Státního fon-
du životní prostředí na další obnovu této 
přírodní lokality. 
Celý Libosad je rozdělen do tří odlišných čás-
tí, kdy horní parková část bezprostředně na-
vazuje na objekt Lodžie, pod železniční tratí 
jsou dvě terasy – horní je osázena botanic-
kými druhy jabloní a hrušní a v dolní terase 
je volná louka s volně rostoucími dřevinami. 
Obnova se dotkne celého areálu, ale i sou-
vislého porostu lesní části. „Podle projektu 
nynější obnovy se v parkové části budou 
kácet vzrostlé dřeviny, které byly odborníky 
označeny jako zdravotně nevyhovující, až 
nebezpečné. Pro mnohé návštěvníky bude 
kácení na první pohled pěkných stromů 
nepochopitelné. O každé dřevině ale byla 
vedena odborná diskuze a její kácení bylo 
navrženo až jako poslední řešení, kdy již není 
možně dřevinu prořezat, snížit a zabezpečit 
vazbou, tak, jak je to navrženo u jiných stro-
mů. Dále budeme kácet i z důvodu pěsteb-
ního – dřeviny neúměrně zahušťují porost 

Město Jičín získalo koncem léta dotaci 
z Operačního programu životní prostředí 
na zateplení staré budovy základní školy 
v ulici Poděbradova. A tak se začalo ještě 

Od září se pracuje na rekonstrukci chodní-
ku v ulici Českých bratří.  Vítězem výběro-
vého řízení se stala společnost ZEPOS RS 
s.r.o. z Libuně, která nabídla cenu 762.070 
Kč bez DPH. Opravuje se zatím pouze pra-
vá strana chodníku směrem od autobu-
sového nádraží, a to až po ulici Denisovu.
 „Na Radu města se obrátili místní občané, 
aby město přehodnotilo zakázku a pustilo 
se také do rekonstrukce levé strany, která 
by si podle jejich mínění opravu také za-
sloužila. Bohužel v letošním roce již nemá-

Pane řediteli, fi rma Silnice Jičín a.s. má 
v našem městě dlouhou tradici, jak dlou-
ho zde působí?
Ano, je to pravda, letos na jaře jsme si jako 
akciová společnost připomněli 21 let, his-
torie podniku SILNICE JIČÍN ovšem sahá 
do roku 1953. Jsme ryze českou společ-
ností, která je součástí společností holdin-
gu MEDIS, jenž sídlí v Hradci Králové.  

Pracujete především tady v regionu 
nebo za prací i vyjíždíte?
Z dřívějšího, výhradně regionálního půso-
bení, se naše společnost postupně rozši-
řovala i mimo něj. Toto zvětšování okruhu 
působnosti se projevilo ještě výrazněji 
v současné ekonomické recesi, kdy zakáz-
ky realizujeme také v Libereckém a Stře-
dočeském kraji a v Praze. 

Jak s krizí bojujete?
Krize postihla všechna odvětví, dopravní 
stavitelství není výjimkou. Více než kdy 
předtím musíme hlídat každou korunu 
nákladů, hledat úspornější technologie 
provádění prací, a to při zachování no-
rem a požadavků na kvalitu. Dnešní zně-
ní zákona o zadávání veřejných zakázek 
s jediným kritériem nejnižší ceny, je dle 
mého názoru nešťastné, a to jak pro inves-
tory, tak i pro dodavatele. Připomeňme 
si situaci s původním, krachujícím doda-
vatelem s nejnižší cenou, na přestavbu 
ARISu. Důsledkem současné doby pro 
nás je i to, že nemůžeme více investovat 
do technologií a obnovy strojů tak, jako 
v předešlých letech. Každopádně, nabíd-
ky prací vyhledáváme velmi  intenzivně, 
soutěžíme veřejné  zakázky a  jednáme se 
soukromými subjekty. Ne, že by množství 
nabídek v době krize výrazně klesalo, ale 
klesá bohužel fi nanční objem a šance na 
vítězství. Důsledkem doby je, že některé 
fi rmy jsou schopné jít na dumpingovou 
cenu (pozn. red. cenové  podbízení, cena 
mnohdy pod úrovní nákladů), jen proto, 
aby po určitou dobu přežily. My ale touto 
cestou nejdeme, snažíme se nabízet ceny 
reálné, abychom zaplatili včas za materiá-
ly, subdodavatele a zachovali kvalitu od-
vedené práce. Chceme si zachovat dobré 
jméno, být partnery, kteří své závazky plní 
v termínu.  

V úterý 12. 11. 2013 od 10.00 do 17.00 
najdou ti, co váhají, nebo se vůbec ještě 
nezorientovali v bohaté nabídce škol a 
oborů, odpovědi na svou otázku Kam na 
školu, kam do učení? Na škole SPOŠKA 
Altman se bude prezentovat více jak 35 
středních škol ze širokého okolí! Vedle 
tradičních 12 středních škol, které působí 
na území Jičínska, organizátoři umožnili 
účast též těm, kteří nabízejí obory, které 
považují za zajímavé z pohledu uplatnitel-
nosti na trhu práce nebo z pohledu pes-
trosti nabídky. Vedle možnosti studovat 
v oboru automechanik tak bude v nabíd-
ce i mechanik pro jednostopá vozidla, po-
kud někoho přitahuje počítačová techni-
ka a je přitom výtvarně nadaný, možná ho 

Rada města pověřila Technické služby 
města Jičína demolicí objektů jejich bý-
valého sídla Na Tobolce. Odbor inves-
tiční výstavby a údržby města poptal 
společnost BISA s.r.o., která v současné 
době provádí demolici objektu býva-
lých kasáren, aby předložila nabídku na 
demolici objektu po TS v ul. Na Tobol-
ce, současně byly požádány Technické 
služby města Jičína o předložení ceno-
vé kalkulace na demolici výše uvede-
ného areálu. Technické služby města 
Jičína ocenily demolici na přibližně 
840 000 Kč, soukromá společnost na 
1 155 000 Kč. Rada tedy svěřila demo-
lici Technickým službám. Akce je zařa-
zena již v rozpočtu města pro rok 2013, 
proto by se mělo s bouráním začít ještě 
do konce roku a demolice by probíhala 
přes zimu.   

-MD-

kanálů.  V následujícím období byly sta-
rostům a postiženým občanům distribuo-
vány vysoušeče společně s příručkou, jak 
postupovat při odstraňování škod způso-
bených povodní (viz „Krizový manuál pro 
obce“). Ze sledovaných statistik je třeba 
uvést, že OPIS HZS územního odboru Ji-
čín dne 2. 6. 2013 evidovalo celkem 58 
událostí a následující den pak 11 případů, 
kde zasahovaly jednotky požární ochrany. 
Obdobná situace se opakovala zhruba za 
týden, kdy dne 9. 6. 2013 operační středis-
ko zaznamenalo 21 událostí a 10. 6. 2013 
celkem 7 událostí. Celkem bylo občanům 
v okrese Jičín zapůjčeno ze skladů 130 
kusů vysoušečů a poskytnuto 1000 kusů 
protipovodňových pytlů. V této souvislos-
ti je třeba ocenit i aktivity osob a subjektů, 
které v samotném prvopočátku poskytly 
podle svých možností účinnou pomoc, 
jako např. Diakonie Českobratrské církve 
evangelické, která se okamžitě zapojila 
a v zasažené oblasti Staré a Nové Paky 
zapojila dobrovolníky na úklid a po-
skytla vysoušeče zdiva a další potřebný 
materiál. Závěrem je zapotřebí připome-
nout, že díky účinnému nasazení všech 
dostupných sil a prostředků se podařilo 
ochránit mnoho lidských životů a mini-
malizovat škody na soukromém majetku. 
Rád bych touto cestou vyslovil poděko-
vání všem příslušníkům bezpečnostních 
sborů, členům jednotek požární ochrany 
obcí, starostům a vedení obcí, ale i všem 
spoluobčanům, kteří se zasloužili a podle 
svých možností přispěli při záchraně živo-
tů, zdraví a majetku našich spoluobčanů.    

ředitel UO HZS Jičín
plk. PhDr. Libor Zikeš

ných dřevin,“ dodává svůj názor Smolíková. 
V prostoru obory, který je v současnosti 
prakticky lesním porostem, byly samostatně 
vybrány nejmohutnější dřeviny, které jsou 
řádově o 80 – 100 let straší, než ostatní je-
dinci v ploše. Jedná se zejména o duby a lípy. 
„U většiny těchto dřevin není navrže-
no ošetření řezem, protože by to velmi 
pravděpodobně snížilo jejich biologic-
ké funkce. Dojde tak k vyčištění podros-
tů, aby se uvolnily perspektivní stromy 
a dostaly prostor pro správný vývoj. Součas-
ně na prázdných plochách budou založeny 
mladé duby. Uvolní se také zarostlý prostor 
v osové části obory, aby byl prodloužen prů-
hled charakteristickou kompoziční osou, vy-
cházející ze středu Lodžie a původně končící 
na vyvýšenině vzdálené 950 metrů,“ uvádí 
Smolíková.
Celá lokalita Libosadu a obory (společně 
s lipovou alejí) je součástí evropsky chráněné 
lokality a je vyhlášena jako přírodní památ-
ka. Předmětem ochrany je brouk – Páchník 
hnědý. Z důvodu ochrany stanoviště páchní-
ka hnědého je vhodné zachovat některé sto-
jící dutinové i mrtvé stromy, a to především 
u dubů, lip, jilmů a vrb. Případně se ponechá-
vá kmen nedaleko místa původního výskytu. 
Součástí navrhovaných úprav v Libosadu je 

také vybudování naučné stezky. Jednotli-
vé zastávky budou návštěvníky informovat 
o historii, přírodovědném významu lokality 
a významném fenoménu Jičínska – barokní 
kompozici krajiny.
„Celá obnova Libosadu a štěpnice je rozpoč-
tem oceněna na 5, 5 milionu Kč bez DPH se 
spoluúčastí města ve výši 15 %. Dotace byla 
získána z Operačního programu životní pro-
středí. Nyní probíhá výběrové řízení na do-
davatele akce a během roku 2014 bychom 
měli zvládnout maximum prací,“ říká euro-
manažer města a zároveň člen Komise pro 
životní prostředí Ing. Ladislav Brykner. „Co 
se týká osudu okrasných jabloní ve štěpnici, 
bude záležet na rozhodnutí městské rady.  
Komise životního prostředí se nedokáza-
la rozhodnout, zda dát zelenou přesazení 
stávajících okrasných jabloní nebo štěpnici 
pouze dosadit. Nedala radním žádné dopo-
ručení. Rozhodnutí musí ale padnout co nej-
dříve, aby bylo možné s poskytovatelem do-
tace dohodnout případné změny projektu,“ 
doplňuje Ing. Ladislav Brykner, podle které-
ho kácení a přesazování jabloní ve štěpnici 
není nutné.

RNDr. Vladimíra Smolíková
odbor životního prostředí

-MD-

vána postupně již za chodu školy, takže 
jsme museli vždy dané třídy přechodně 
přemístit, aby fi rma mohla okna vymě-
nit. Musím ale říci, že spolupráce všech 
stran byla výborná. Nyní máme tedy okna 
už nová a pracuje se na zateplení a fasá-
dě domu, která bude mít odstín cihlové 
barvy. Budova by měla být předána do 
poloviny listopadu,“ popisuje práce na 
budově ředitelka školy Mgr. Michaela Štá-
lová. „Do budoucna bychom si přáli ještě 
zrekonstruovat sociální zařízení v budově 
a střechu této části areálu školy,“ dodává 
ředitelka.                                                    -MD-

stvo pro místní rozvoj v rámci programu 
Regenerace panelových sídlišť. Jičínská 
společnost M - SILNICE a.s. nabídla ve vý-
běrovém řízení nejnižší cenu 1 447 523 Kč 
s DPH. Stavba by měla začít v polovině říj-
na a dokončena bude v závěru listopadu. 
Od ulice Jabloňová až po křižovatku s ulicí 
Na Jihu se bude pokládat nový povrch ko-
munikace, nové budou také 2 přechody 
pro chodce. Současně budou opravena 
parkovací místa.

-MD-

misemi. Shromažďování údajů o pomoci 
občanům a předávání výstražných infor-
mací provádělo územní operační středis-
ko hasičů v Jičíně ve spolupráci s krajským 
operačním střediskem v Hradci Králové. 
Situace v nejvíce postižených oblastech 
byla monitorována řídícím důstojníkem, 
zástupci vedení HZS KH kraje územního 
odboru Jičín a vedení územního odboru 
PČR, dále členy jednotek sboru dobrovol-
ných hasičů, kteří prováděli monitoring 
v místě dislokace své jednotky. Nejvíce 
povodní postižená místa na Jičínsku byla 
v blízkosti toku říčky Rokytky ve Vrchovi-
ně, v Nové Pace, ve Staré Pace, v Roško-
pově a Ústí, dále potom u zástavby v blíz-
kosti toků Javorky a Mrliny. K vyplavení 
domácností došlo i v místech, kde se vý-
znamný vodní tok nenachází a přívalové 
srážky byly natolik intenzivní, že je půda 
a vodoteče nestačily pojmout. Dokon-
ce na některých komunikacích III. tří-
dy a železničních tratích bylo nutné na 
omezenou dobu uzavřít provoz. Hlavní 
činnost jednotek požární ochrany spo-
čívala v záchraně a evakuaci osob, zvířat 
a ohroženého majetku, dále v monitoro-
vání vodních toků, vodních nádrží, stavění 
protipovodňových hrází a v pomoci při 
odstraňování následků způsobených po-
vodní. Do postižených míst byl postupně 
dodáván potřebný materiál ze skladů HZS 
ČR a skladů humanitární pomoci. V první 
fázi byly rozdělovány protipovodňové 
pytle a úklidové prostředky a současně 
poskytnuta pomoc při zajištění čerpání 
vody ze zatopených míst, čerpání studní, 
uvolňování zanesených mostů, propustí 
a kanálů, ale také při odstraňování spad-
lých stromů a hloubení odvodňovacích 

a poškozují tak jiné, hodnotnější jedince. Po-
sledním faktorem rozhodujícím o kácení je 
i kompoziční záměr v památkově chráně-
ném objektu. V celém parku téměř chybí 
střední a mladá generace dřevin, proto jsou 
na závěr navrženy nové výsadby,“ vysvětlu-
je postup kácení RNDr. Vladimíra Smolíková 
z Odboru životního prostředí.
Ve střední části se nejvíce bude pracovat 
v hustě zarostlých pásech, které tvoří obou-
stranné lemy travnatého prostoru. V těchto 
zarostlých lemech jsou určeny ke kácení 
lípy, jasany, kaštany, topoly, javory a duby, 
jejichž zdravotní stav je špatný a koruny 
jsou ve stadiu rozpadu. Další dřeviny budou 
stabilizovány odborným řezem a vázáním 
v koruně. Velká diskuze je věnována řadám 
okrasných jabloní. „Tento kompoziční prvek 
je pro celý prostor štěpnice zcela zásadní.  
Stav většiny jedinců se dá hodnotit jako 
výrazně zhoršený bez naděje na zlepšení. 
Tento fakt je dán zejména způsobem tech-
nologie založení štěpnice, popisuje problém 
Smolíková. „Tato chyba je dnes zcela jasně 
patrná i laickému návštěvníkovi. Nerovné 
kmínky nemohou unést bujněji rostoucí 
štěpy okrasných odrůd. Všechny jedince by 
bylo vhodné odstranit a následně by měly 
být nahrazeny regionálními odrůdami ovoc-

na začátku školního roku se zateplováním. 
Vítězem výběrového řízení se stala spo-
lečnost KASTEN spol. s. r. o. z Neratovic, 
která nabídla nejlepší cenu, a to 3 998 513 
Kč bez DPH. „Důvodem započetí prací na 
začátku školního roku je to, že akce musí 
být dle podmínek dotace dokončena do 
konce roku 2013,“ říká k projektu euroma-
nažer Ing. Ladislav Brykner. „Město získa-
lo celkovou dotaci ve výši 2 175 000 Kč, 
z toho částku 2 063 638 Kč z EU,“ dodává 
euromanažer. Vyměněna budou všechna 
okna a fi rma provede celkové zateplení 
venkovní fasády. „Okna byla vyměňo-

me v rozpočtu prostředky, proto jsme dru-
hou stranu chodníku zařadili do příštího 
roku,“ uvádí k rekonstrukci místostarosta 
města Mgr. Petr Hamáček. Stavba by měla 
být hotova do konce října tohoto roku. 
Nový povrch dostane také ulice Přátelství 
na sídlišti na Novém Městě. Rada města 
schválila smlouvu o dílo se společností 
M - SILNICE a.s., která ulici opraví během 
října a listopadu. Zastupitelstvo města již 
zařadilo akci do rozpočtu na rok 2014, na 
stavbu ale město žádá o dotaci Minister-

Je současná situace na trhu jedním z dů-
vodů, proč se společnost Silnice Jičín a.s. 
včlenila do společnosti  M - SILNICE a.s.?
Ano, současná krize je určitě jedním 
z důvodů. Valná hromada rozhodla, jak 
efektivněji využít kapitál a současně sní-
žit režijní náklady. Cílem bylo také posílit 
pozici na trhu tak, abychom při soutěže-
ní měli lepší reference a dosáhli tak na 
možnost získání větších zakázek.  Z toho 
tedy vyplynul závěr - od 1. 5. 2013 sloučit  
M - SILNICE a.s. a Silnice Jičín a.s. v jeden 
celek. Fúze není jednoduchý proces, je 
to velký zásah do ekonomiky, účetnictví, 
lidských zdrojů.  Je to proces časově velmi 
náročný. Před realizací tohoto procesu se 
mi podařilo získat důvěru vedení a právě v 
Jičíně je sídlo oblasti Sever, které spravuje 
provozy Jičín, Hradec Králové a Praha. M – 
SILNICE a.s. mají celkem tři oblastní závo-
dy zabývající se stavební výrobou, kromě 
již zmíněného Severu ještě závod Střed 
se sídlem v Chrudimi a závod Morava se 
sídlem v Rajhradicích. Dalším závodem 
zabývajícím se výrobou stavebních ma-
teriálů je závod Průmyslová výroba, sdru-
žující lomy, obalovny asfaltových směsí 
a betonárny, patří do něj také Prefa, vý-
robna betonových výrobků. Dalším zá-
vodem jsou Mosty a speciální stavby, se 
sídlem v Novém Bydžově. Mimo Českou 
republiku M – SILNICE a.s. dále působí na 
Slovensku a v Polsku. Společnost M - SIL-
NICE a.s. má celkem 525 zaměstnanců, 
všechny společnosti v holdingu MEDIS 
pak 700 zaměstnanců. 

Dotkla se fúze nějak zaměstnanců? 
Museli jste propouštět?
Zásadní personální změny u provozu 
Jičín nenastaly. Většina kmenových za-
městnanců zůstala, museli jsme však při-
stoupit k zaměstnávání některých pozic 
pouze na stavební sezonu, na období 
s dostatečnou zásobou práce.  

Nastaly v jičínském závodě ještě další 
změny?
V podstatě jedinou změnou je, že provoz ve-
řejné čerpací stanice přešel od začátku roku 
pod holdingovou společnost Regina, a.s. 
To se ale občanů prakticky nijak nedotkne. 

Děkuji za rozhovor          -MD-

vedle informatiky nebo informatiky v eko-
nomice osloví obor multimediální tvorby. 
Mnohé školy též sázejí na spolupráci se 
světem práce formou praxí, anebo zajiště-
ní špičkového vybavení svých odborných 
učeben a výcvikových prostor. Devizou 
pro budoucí studenty a absolventy může 
být také to, že škola organizuje výměnné 
pobyty a praxe v zahraničí, má erudované 
pedagogy a výborné výsledky studentů 
u maturit, učňovských zkoušek a v od-
borných soutěžích. Navštivte výstavu 
i s mladšími žáky, i oni si postupně vytvá-
řejí představu o svém budoucím směřo-
vání ve světě práce. Zároveň se zde mů-
žete poradit s kariérovým poradcem IPS 
Úřadu práce.

Úřad práce v Jičíně a SPOŠKA Altman zvou žáky, rodiče 
a pedagogy na XVIII. ročník Výstavy škol STUDENT 2013

Areál po Technických 
službách bude ještě 

letos zdemolován
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Jičín bude mít 
Valdštejnovu sochu

Jaký byl letošní ročník 
pohádkového festivalu?

Bronzová socha Albrechta z Valdštejna 
v životní velikosti bude zanedlouho 
stát v centru Jičína. Město totiž přijalo 
dar od Ing. Václava Rybaříka, předsedy 
spolku Jičín v Praze. Repliku sochy, kte-
rá stojí ve Valdštejnském paláci v Praze, 
nechá na své náklady vyrobit a daruje 
ji městu spolu s pískovcovým podstav-
cem. O umístění sochy v Jičíně se pove-
de diskuze. 
Zastupitelstvo přijalo dar od Ing. Ryba-
říka, a to bronzovou sochu Albrechta 
z Valdštejna s pískovcovým podstav-
cem, která má hodnotu převyšující 1,2 
milionu korun. Socha bude zhotovena 
podle modelu Ladislava Šimka z roku 
1873, originál stojí od roku 2009 na jed-
nom z nádvoří Valdštejnského paláce 

Na zdánlivě jednoduchou otázku z titul-
ku není snadné odpovědět ani drama-
turgu letošního festivalu. Z hlediska dětí 
a převážné části návštěvníků je odpověď 
pozitivní. Z hlediska „strážce pokladny“ 
zazní asi jiná odpověď a od organizátorů 
bychom nejčastěji slyšeli údiv nad tím, že 
to opět přežili ve zdraví. Letošní ročník byl 
třiadvacátý a z původní sestavy organi-
zátorů jsme zůstali jen tři. V době vzniku 
šlo o ojedinělou záležitost, která kromě 
vlastního poslání významně propagovala 
i město Jičín. Bylo by dobré si připome-
nout, že JMP je jediná zcela vlastní akce 
podobného typu v porevoluční historii 
města. Je škoda, že tento fakt dosud ně-
kteří lidé nevnímají jako to příslovečné 
rodinné stříbro, na němž nám má záležet, 
a jímž se máme chlubit. Pochopitelně na 
počátku devadesátých let minulého sto-
letí nebylo mnoho festivalů a konkurence 
byla takřka mizivá. Přišli jsme s ideou tvůr-
čích dílen, ale ta se vbrzku stala výtečným 
komerčním artiklem po celé republice a s 
placenými „tvůrčími dílnami“ se dnes se-
tkáváme všude. Akcí nabízejících populár-
ní kapely a umělce je více než zdrávo, a to 
všechno způsobilo, že organizátoři museli 
hledat, a stále hledají, inovace, nové nápa-
dy, aby to naše společné „stříbro“ nebylo 
jen nostalgickou vzpomínkou, nebo další 
z tuctových akcí podobného typu. A z to-
hoto hlediska byl letošní ročník pozitivem. 

Na pětasedmdesát nových studentů 
slavnostně zahájilo 20. září své vyso-
koškolské studium v Jičíně. Studium 
nabízí již osmým rokem Konzultační 
středisko Jičín. 
Studenty bakalářského a magister-
ského studia Provozně-ekonomické 
fakulty České zemědělské univerzi-
ty přivítali zástupci města a fakulty, 
kteří jim popřáli trpělivost při studiu 
a mnoho úspěchů u zkoušek. Studenti 
se poté odebrali do svých učeben na 
zámku a na I. základní škole na první 
přednášky. Celkem studuje v Konzul-
tačním středisku Provozně-ekonomic-
ké fakulty České zemědělské univerzity 

O víkendu 25. a 26. října 2013 proběhne 
v Jičíně 21. ročník mezinárodního festiva-
lu kouzel a magie Skleněný magik 2013. 
Tato svým rozsahem největší akce v ČR 
byla dvacet let pořádána v Železném Bro-
dě. Po dohodě Města Jičína s pořadateli 
a za podpory mnoha partnerů a sponzo-
rů, se podařilo tuto nevšední akci přenést 
do Jičína. Během festivalu se diváci setkají 
s kouzly nejen v Masarykově divadle a v 
Loutkovém divadle Srdíčko, ale i na uli-
cích či v restauracích. Na pátek 25. října od 
14.00 hodin je připraveno speciální před-
stavení na pěší zóně Husovy ulice, kde se 
budou předvádět kouzla přímo před zraky 
kolemjdoucích diváků. Představení jsou 
určena pro všechny generace, protože 
kouzlo je něco, nad čím dětské oči žasnou 
a dospělé oči se snaží přijít na to, co činí 
kouzlo krásným – tajemství, které zůstává 
neodhaleno. Skleněný magik je zároveň 
mezinárodní soutěž, která bude zakon-
čena vyhlášením vítězů spojeným se slav-
nostní GALA MAGIC SHOW, která bude ne-

v Praze. Součástí daru bude i podstavec 
z hořického pískovce, buď stejný jako 
u zmiňované sochy, nebo případně dle 
návrhu Jičínských. „O umístění sochy se 
povede diskuze, pan Ing. Rybařík ale pre-
feruje volný prostor v horní části zámec-
kého parku, tam, kde kdysi stávalo histo-
rické dělo,“ uvádí starosta města MVDr. 
Jiří Liška. Druhou variantou je volné místo 
uprostřed počátku žulou dlážděné přístu-
pové cesty do parku, tedy na ose socha - 
sousoší Nejsvětější Trojice - pilíř chodby ze 
zámku na oratoř - vstup do parku. Socha 
by měla být odhalena při jičínských Vald-
štejnských slavnostech v příštím roce, kdy 
od smrti Albrechta z Valdštejna uplyne 
380 let.

Samotné dílny poskytovaly v absolutní 
většině zdarma dětem kreativní vyžití a na-
víc tím, že tvořily jakýsi řetězec v rámci hry 
na roztočení mlýnského kola, i nenásilné 
poučení. Připomeňme, že festivalové dění 
bylo sevřeno do centra města na Valdštej-
novo náměstí, Náměstí Svobody, zámek 
a jeho park a farní zahradu. Vším děním se 
prolínal i tolik potřebný humor a centrum 
města vytvořením malé vesničky kolem 
mlýna získalo i jistou pohádkovost. Tudy 
se bude jistě i v budoucnu ubírat náš fes-
tival, podporou vlastní kreativity dětí, pře-
hlídkou činnosti neprofesionálních sou-
borů s přídavkem třešniček na dortu v po-
době těch nejlepších či nejzajímavějších 
umělců, skupin, kapel a jsem přesvědčen, 
že stranou nezůstane ani charita. Pokud 
pominou i ojedinělá nepochopení festiva-
lu jako zcela výjimečné jičínské události, 
tak nám budou slavnost závidět všude, 
kde organizují jen komerčně úspěšné 
a od sebe se nelišící „fesťáky“. Letošní 
ročník odezvou návštěvníků a nebý-
valým zájmem především televizních 
stanic ukázal, že se blýská na lepší časy 
a máme se na co těšit i v dalších létech. 
Takže ano, s oprávněnou hrdostí nad tradi-
cí a pozitivními změnami lze konstatovat, 
že 23. ročník festivalu JMP byl úspěšný.

Radovan Sál, 
dramaturg letošního ročníku JMP

v Praze na 150 studentů z celé České 
republiky. Studium probíhá kombino-
vanou formou (přednášky, konzultace, 
resp. semináře) jednou za čtrnáct dní 
v pátek a v sobotu přímo v Jičíně. Násle-
duje zkouškové období. Pro výuku jsou 
využívány univerzitní učebny v objektu 
Valdštejnského zámku, Základní ško-
ly 17. listopadu (učebna s interaktivní 
tabulí) a učebna v objektu MěÚ Jičín. 
V učebnách je standardně k dispozici 
data projektor i počítačové vybavení. 
Ve všech prostorách je bezdrátová síť 
WI-FI. Obecné informace o studiu v Jičí-
ně, rozvrhu a přihláškách získáte: 
www.studiumvjicine.cz

jen o kouzlech a iluzích, ale i artistech, ta-
nečnících a hlavním hostem večera bude 
Petr Rezek. Toto závěrečné představení 
bude v sobotu 26. 10. 2013 od 19.30 hodin 
v Masarykově divadle.
Za všechny organizátory si Vás dovoluje-
me pozvat na nevšední zážitky v kouzelné 
atmosféře.
Program: 
25. října 2013
09.00 hodin - 1. jevištní kouzelnické před-
stavení - divadlo
14.00 hodin - Kouzelníci Jičínu - pěší zóna
15.30 hodin - 2. jevištní kouzelnické před-
stavení - divadlo
26. října 2013
10.00 hodin - 3. jevištní kouzelnické před-
stavení - divadlo
14.00 hodin - 4. mikromagické představe-
ní - „Srdíčko“
19.30 hodin - GALA MAGIC SHOW s vyhlá-
šením vítězů

KZMJ

Skleněný magik 2013 poprvé v Jičíně!

Základní škola 17. listopadu navázala spolupráci 
s Schule am Sportpark v německém Erbachu

Dlouholeté partnerství mezi Jičínem 
a německým Erbachem se letos poprvé 
podařilo rozšířit i do oblasti školství. 
V roce, kdy obě města slaví dvacáté vý-
ročí uzavření partnerské smlouvy, se 
na úzké spolupráci dohodly i jičínská 
1. základní škola v ulici 17. listopadu 
a Schule am Sportpark v Erbachu. 
„Jednou z mých priorit při nástupu do 
funkce bylo navázání dlouhodobější spo-
lupráce se zahraničními školami v evrop-
ských zemích. Proto jsem uvítal, když pan 
místostarosta Hamáček z jarní návštěvy 
Erbachu přivezl dopisy pětadvaceti žáků 
tamní školy Schule am Sportpark, kteří by 
si v Jičíně rádi našli kamarády,“ říká ředitel 
Základní a mateřské školy 17. listopadu 
Ivan Truhlička. Největší jičínská škola vyu-
žila toho, že v červenci jela do Erbachu při 
příležitosti tamního Wiesenmarktu větší 
skupina Jičíňáků slavit 20. výročí vzájem-
né spolupráce a do partnerského města 
vyslala s delegací i tři učitelky německého 
jazyka – Kláru Dvořákovou, Danielu Ha-
velkovou a Soňu Machartovou. „Během 

partnerství se Schule am Sportpark podí-
let. Rádi bychom naší spolupráci co nej-
dříve dali i nějakou ofi ciální podobu, jež 
nám umožní získat na společné aktivity 
i potřebné fi nance třeba prostřednictvím 
některého ze vzdělávacích programů Ev-
ropské unie,“ dodává ředitel 1. základní 
školy Ivan Truhlička.

Mgr. Jitka Víchová

pobytu v Erbachu nás paní ředitelka Heidi 
Adam provedla školou Schule am Sport-
park, která nás opravdu nadchla a v řadě 
věcí nás může do budoucna inspirovat,“ 
říká Daniela Havelková, která jako zkuše-
ná němčinářka bude spolupráci s part-
nerskou školou v Německu koordinovat. 
Němčinářky 1. základní školy pozvaly na 
oplátku Heidi Adam na návštěvu Jičína. 
Ta se uskutečnila v září v průběhu pohád-
kového festivalu, kdy na druhou část spo-
lečných oslav přijela do Jičína z Erbachu 
skupina asi šedesáti přátel. „Velice se mi 
v Jičíně líbí. Předpokládám, že naše spo-
lupráce se rozvine podobným způsobem 
jako naše partnerství se školou ve fran-
couzském Pont de Beauvoisin, ke kterému 
patří i vzájemné návštěvy žáků,“ uvedla 
během pobytu v Jičíně Heidi Adam, kte-
rá si s manželem prošla 1. základní školu, 
žákům během hodiny němčiny krátce 
představila Erbach a převzala od nich vel-
kou obálku s dopisy jičínských školáků pro 
kamarády v Německu. „Již jsme vytvořili 
skupinu učitelů, která se bude na rozvíjení 

Ředitelka školy Schule am Sportpark Hei-
di Adam představuje jičínským školákům 
partnerské město Erbach. Přihlížejí mís-
tostarosta Petr Hamáček a učitelka němčiny 
Daniela Havelková. Foto: Archiv školy

pokračování ze str. 1

Soutěž o titul „Nejlepší venkovní posezení roku 2013 
na území města Jičína“ má své vítěze

pokračování ze str. 1

Vysokoškolští studenti zahájili 
v Jičíně studium

průmyslově vyrobeného. Chtěli jsme spo-
jit příjemné komorní prostředí, kvalitní 
servis pro zákazníky a originální vlastno-
ruční výrobu zákusků ke kávě.
Jak jste přišel na to, že otevřete kavárnu 
přímo v Jičíně a na tomto místě? 
Mít svou vlastní kavárnu byl vždy můj vel-
ký sen a přiznám se, že pro tuto práci musí 
mít člověk opravdu velké nadšení. Jsem 
ze Zlína, ale Jičín jsem si oblíbil, a když se 
naskytla příležitost využít tento dům sko-
ro v centru, tak jsem po ní skočil. Byť jsou 
vnitřní prostory menší, poskytují právě tu 
kavárenskou komorní atmosféru a velký 
potenciál v přilehlé zahrádce. Později jsem 
se dozvěděl, že zde i historicky byla cukrár-
na pana Fišara, který zde vyráběl tradiční 
větrníky a zákusky. 
Jací zákazníci sem k vám chodí?
Bohužel velmi malou část tvoří Jičíňáci, 
hodně lidí je převážně z okolí, vždy se sem 
na dobrou kávu a zákusek těší, protože 
třeba ve svém městě takovou možnost ne-
mají. Pak to jsou hodně turisté a zahraniční 
turisté. Přes léto sem zavítají Němci, Fran-
couzi, Italové, Holanďané. Je zvláštní, že si 
nás tu vždycky najdou, jakoby přesně něco 
takového v Jičíně hledali. Snažím se tu mít 
i jazykově vybavený personál, aby se s lid-
mi holky nebály mluvit i v cizí řeči, ptali se 
lidí, jak se mají a co pro ně můžeme udělat. 
Jste rád, že veřejnost zvolila Vaši 
zahrádku jako nejlepší venkovní poseze-
ní v Jičíně?
Samozřejmě mě to velmi těší. Snažíme se. 
Naši zahrádku využívají maminky s dětmi, 
cyklisté, pejskaři… Dětem se třeba moc na 
zahradě líbí dominantní magnolie, cyklisté 
zase ocení, že si kolo můžou dát dovnitř 
do zahrady. Odměnu, kterou jsme od měs-
ta dostali, použijeme na další rozvoj naší 
kavárny. Doufáme, že se k nám budou lidé 
dále rádi vracet. 

Rozhovor s Davidem Knížkem, majite-
lem Zámecké restaurace, jehož před-
zahrádku hodnotící komise umístila na 
první místo. 

Vaše restaurace je v provozu lehce přes 
rok. Jak jste přišli na to, že otevřete 
restauraci přímo v jičínském zámku? 
Restauraci jsme otevírali 7. července 2012. 
Město vyhlásilo výběrové řízení na proná-
jem těchto prostor a nám se velmi zalíbily, 
proto jsme se s projektem přihlásili a ku-
podivu uspěli.
Je vaše restaurace nějak specifi cky 
zaměřená?
Původně jsme si mysleli, že ji budeme ně-
kam směřovat, nakonec jsme se ale roz-
hodli, že prostě půjdeme cestou moderní 
gastronomie. Takže u nás zákazníci najdou 
všehochuť. Rozjíždíme tu také snídaňové 
menu, což oceňují hlavně turisté, místní se 
to teprve učí.
Jací zákazníci sem k vám chodí?
Za ten rok už jsme si vybudovali nějakou 
klientelu, chodí sem místní na meníčka, 
ale i na večeře. Velkou část tvoří také tu-
risté a spolupracujeme s hotelem U Krále, 
který nám sem posílá své hosty, protože 
nemá vlastní stravovací zařízení. 
Jak vnímáte konkurenci?
My konkurenci ani moc nevnímáme. 

Nemáme s nikým problém, jdeme si svou 
cestou a klidně si zajdu ke konkurenci 
třeba na odpolední kávu. 
Vaše předzahrádka je přímo na náměstí, 
myslíte, že v tom máte výhodu?
Tak určitě to jistá výhoda je. Předzahrádku 
jsme ale původně plánovali větší, jenže 
z hlediska památkové péče s tím máme 
trochu problém. Nyní je v jednání, že 
bychom ji mohli rozšířit do boku zámku 
směrem ke kostelu, kde by zákazníci měli 
krásný výhled také na Valdickou bránu 
a hlavně sem svítí od rána sluníčko. To na 
tu na náměstí svítí bohužel až odpoledne.  
Jste rád, že Vaše zahrádka u hodnotící 
komise zvítězila? 
Ano jistě, jsme rádi. Po pravdě, do soutěže 
jsem ji přihlásil tak trochu pod nátlakem 
personálu, který si myslel, že bychom se 
mohli umístit. A povedlo se. Ale v Jičíně je 
spousta pěkných zahrádek a předzahrá-
dek. Nicméně myslím si, že z hlediska vy-
bavenosti jsme na tom velmi dobře. 
Na co použijete odměnu, kterou od měs-
ta dostanete?
Tak je stále kam se posouvat, pokud se po-
daří realizovat druhou část předzahrádky, 
tak bych peníze rád investoval tam. 
Kde vidíte svou restauraci za pár let?
Za ten rok, co tu jsme, se nám myslím 
podařilo obhájit si nějakou pozici, naučili 
jsme hosty, aby k nám chodili, takže mým 
cílem je jednoznačně mít dále spokojené 
klienty, kteří se k nám vrací. Byl bych rád, 
kdyby se podařilo využít sklepní prostory, 
které se v zámku nachází. Bohužel je to po 
stavební stránce poměrně problém a ne-
vím, zda se ho podaří vyřešit. Prostory jsou 
ale krásné a měl bych nápad, jak je za po-
moci města využít.

Děkuji za rozhovor 
-MD-
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K U L T U R A ,   S P O L E Č N O S T

Podzim v kině nabitý severem

Hledáte originální dárek?  
Je tu Bonuskarta nabitá kulturou!

Severský fi lmový podzim – fi lmový fes-
tival severských fi lmů ovládne od 11. do 
17. listopadu naše kino. Festival se bude 
konat v 11 městech a jedna jeho zastáv-
ka bude právě v Jičíně. Máte se opravdu 
na co těšit, protože severská kinema-
tografi e je opravdu bohatá a zábavná. 
Uvidíte fi lmy, na které běžně do kina 
nemáte možnost zajít a většina fi lmů je 
českou premiérou. Pokud zůstanete fes-
tivalu věrní po celý týden, odměníme 
Vás zvýhodněnou cenou vstupného. 
Můžete se těšit na fi lmy Výpadky prou-
du, Ticho, Ženská za volantem, Kontiki, 
Adamova Jablka a další fi lmy. Všechny 
informace o festivalu najdete na našem 

Svému majiteli umožní na principu pla-
tební karty hradit vstupné na veškeré 
programy v Masarykově divadle i na 
promítání v biografu. 
Bonuskarta přináší svému uživateli de-
setiprocentní slevu ze vstupného na 
všechna divadelní představení zařa-
zené do letošního abonmá. Její vlast-
ník má možnost dostávat na svůj mail 
týden co týden nejaktuálnější informa-
ce o chystaném programu KZMJ.
Bonus karta je prostě netradiční dárek, 

webu. Filmový festival zimních sportů 
se již potřetí usadí v našem kině. Ten-
tokrát to bude v sobotu 1. listopadu 
v 18.00. Můžete se těšit na adrenalin 
v podobě sněhu, ledu, hor a skal. His-
toricky první seriálová noc je napláno-
vaná na 19. října a bude patřit partičce 
fyziků a vědců. Samozřejmě, že nepůjde 
o nikoho jiného než o Teorii velkého 
třesku. Jelikož je seriálová noc první, 
tak začínáme první sezonou a dáme 
si jí pěkně celou v originálním znění 
s titulky.  V listopadu se pak pamětníci 
mohou těšit na uvedení zdigitalizova-
ného a zrestaurovaného fi lmu Všichni 
dobří rodáci režiséra Vojtěcha Jasného 
s Radoslavem Brzobohatým v hlavní 
roli. Všechny informace o našem pro-
gramu najdete na našem webu www.
biograjicin.cz a také se můžete připo-
jit k našemu facebookovému profi lu 
s názvem Kulturní zařízení města Jičína.

Biograf Český ráj Jičín
Michal Miškovský

který určitě nezklame a potěší… 
Už nyní je k dostání v Městském infor-
mačním centru na Valdštejnově náměstí. 

Zveme Vás do Lodžie 
na SLAVNOST STROMŮ PODZIMNÍ KÁČKO

V sobotu 19. října proběhne v Lodžii 
SLAVNOST STROMŮ. Jedná se o 3. roč-
ník rodinné akce věnované stromům ve 
Valdštejnské lodžii. Slavnost se odkazu-
je k Mezinárodnímu dni stromů, který 

Dříve než skončily letní prázdniny, začal 
v K-klubu zápis do zájmových kroužků. 
A jako každoročně byla i letos většina 
kroužků obsazena během prvního týd-
ne zápisu. Přesto vašim dětem i vám 
dospělákům můžeme nabídnout ně-
kolik posledních volných míst v těchto 
zájmových kroužcích - Hejbáček, Hejbni 
kostrou, Turisticko - cykloturistický, 
Capoeira, Extrémní golf, Stolní tenis, 
Šachy pokročilí, Kytara, Moderní tanec, 
Taneční divadlo pro děti a pro dospě-
lé, Hliněné ruce, Kuchařinka Madlenka, 
Švadlenka Danielka, Přírodovědný 
a Hyperkroužek.
Ve středu 2. října začne i kurz Latinsko 
amerických tanců pod vedením Martina 
Hartmana. Od října do prosince si mo-
hou dospělí vyzkoušet svou zručnost v 
otevřené Keramické dílně, kde vám po-
radí naše výtvarnice Marcela Nosková.
Na podzimní prázdniny (29. - 30. října) 
je připraven příměstský tábor „ZPÁTKY 
NA STROMY“. První den bude Káčko 
v Lodžii 100 x jinak a vaše děti se mo-
hou těšit například na venčení pejsků, 
jízdu na koni nebo vaření kotlíkové po-
lévky. Druhý den si užijí Podzimní lesní 
hrátkobraní. Tento příměstský tábor je 
určen pro děti od 6 let. Cena za 1 den 
250 Kč, cena za 2 dny 400 Kč, novinkou 
je sourozenecká a kamarádská sleva.
Ve školním roce 2013/2014 K-klub 
rozšiřuje svou nabídku pro mateřské, 
základní a střední školy. Navazujeme 
tak již na zavedenou praxi. Tvůrčí díl-
ny budou opět rozvržené dle ročních 
období. Vždy se jedná o dílny určené 

je po celém světě stanoven na 20. října. 
Jako každý rok budou pro návštěvníky 
připraveny stromodílny, kde se budou 
vyrábět různé dárky z přírodnin. Chybět 
nebude ani stromová pohádka JABLO-
ŇOVÁ PANA od Loutek bez hranic 
a zároveň se přímo mezi stromy lesa 
pod lodžií odehraje tajemný TANEC 
LESA - tanečně-výtvarné představení 
s hudebním doprovodem IRENY A VOJ-
TĚCHA HAVLOVÝCH.
Na závěr proběhne koncert švýcarské-
ho dua SONGS FROM UTOPIA.

Více informací na 
www.valdstejnskalodzie.cz

pro děti, zapojit se mohou i jejich ro-
diče. Pro jičínské školy je naše nabídka 
lákavá, děti si mohou vyzkoušet nové 
techniky tvoření, které by ve školách 
nemohli sami pedagogové realizovat. 
Tvůrčí dílny přizpůsobíme věku dětí, 
jejich schopnostem a dovednostem. 
Ve dnech 4. - 8. listopadu 2013 nabízíme 
plackovou dílnu, výrobu létajícího dra-
ka a květiny z podzimního listí. Tradiční 
rohlíčková Svatomartinská dílna bude 
v pondělí 11. listopadu.
Dále nabízíme sportovní dny pro celé 
třídy. Jde o jednodenní aktivně strávené 
dny, kdy si třídní kolektiv vyzkouší, jak 
dokáže spolupracovat a pracovat mimo 
školní prostředí, jak dokáže řešit krizové 
situace. Realizujeme jednodenní i více-
denní programy adaptační, sportovní, 
cyklistické, vodácké, turistické.
Součástí naší nabídky je i nabídka jičín-
ské hvězdárny, která spadá pod naše 
zařízení. Nabízíme pozorování pro ma-
teřské, základní a střední školy a pro ši-
rokou veřejnost. Připravíme pro vás ve 
spolupráci s našimi hvězdáři program 
na míru o aktuálním dění ve vesmíru. 
Nově nabízíme aktivity zaměřené na 
environmentální vzdělávání a výchovu.
Více informací získáte v kanceláři 
K-klubu nebo na www.kackojicin.cz. 
Veškeré dotazy vám rádi zodpovíme 
na tel. 493 532 451, mob. 603 373 828 
nebo na info@kackojicin.cz.
Věříme, že vás některá z našich nabídek 
osloví a uvidíme se u nás v K-klubu.

Těší se na Vás celý káčkovský tým

Okénko do knihovny říjen 2013
O českých knihovnicích ví celý svět

Ve dnech 10. - 12. září uspořádala 
Knihovna Václava Čtvrtka v Jičíně již 
17. knihovnickou dílnu na téma Ne-
bojme se promluvit a psát. Do Jičí-
na přijalo pozvání čtyřicet knihovnic 
z celé ČR. Zahájení se konalo v dětském 
oddělení, které bylo při této příležitos-
ti slavnostně otevřeno poté, kdy bylo 
zrekonstruováno a nově vybaveno. 
Po úvodním slovu ředitelky knihovny 
Jany Benešové a místostarosty Petra 
Hamáčka byly přítomným představeny 
dvě nejslavnější české knihovnice Mirka 
Čápová a Hana Hanáčková z Uherského 
Hradiště. Jsou to hlavní organizátorky 
projektu na podporu dětského zájmu 
o čtení Noc s Andersenem, které letos 
v Dánsku převzaly Cenu Hanse Chris-
tiana Andersena, která je považována 
za nejprestižnější mezinárodní ocenění 
a je udělována organizacím, institucím 
a jednotlivcům, kteří přispěli k propaga-
ci a šíření znalostí o nejvýznamnějším 
dánském spisovateli Hansi Christianu 
Andersenovi. K slavnostní atmosféře 
přispěla také třída paní učitelky Renaty 
Floriánové ze II. ZŠ, která svým srdeč-
ným vystoupením přítomné potěšila. 
Přijďte se do dětského oddělení knihov-
ny podívat i vy! Věříme, že se u nás v no-
vém budete cítit dobře a strávíte u nás 
příjemné chvíle s celou svoji rodinou!

Výtvarná soutěž v knihovně
Knihovna Václava Čtvrtka v Jičíně vy-
hlašuje výtvarnou soutěž na téma Rok 
2013 – Rok Cyrila a Metoděje, např. jak 
si představujete Čechy a Moravu před 
1150 lety, kdy k nám věrozvěstové při-
šli, Cyrila a Metoděje jako malé kluky 
v řecké Soluni, Cyrila a Metoděje jako 
kněze při přepisování bible. Výtvarné 
práce vyrobené libovolnou technikou 
přihlašujte do soutěže v dětském od-
dělení knihovny do 22. listopadu 2013. 
Slavnostní vyhodnocení proběhne 
v sobotu 30. listopadu v rámci Dne pro 
dětskou knihu, kdy zároveň bude zahá-
jena prodejní výstava dětských knížek. 
Práce vítězů budou vystaveny v knihovně.

Hlavolamy v knihovně
V průběhu října a listopadu jste zvá-
ni do dětského oddělení a klubu pro 
mládež Free Time v Knihovně V. Čtvrtka 
v Jičíně na putovní interaktivní výstavu 
hlavolamů a deskových her. Jedná se 
o výstavu zapůjčenou z IQ parku 
v Liberci. Potrápit své mozkové buň-
ky a procvičit zručnost můžete v půj-
čovní době obou oddělení. Výstava je 
přístupná všem věkovým kategori-
ím. Děti, můžete vzít své rodiče nebo 
prarodiče, společnými silami jistě 
překonáte všechny nástrahy hlavolamů.

Věra Trybenekrová
dětské oddělení knihovny

Akce KZMJ do 
prosince 2013

2. 11. sobota ve 14:00 a 16:00
DVĚ POHÁDKY S KAŠPÁRKEM
Loutkové divadlo Srdíčko

9. 11. sobota v 16:00
BENEFICE APROPO
Velký sál Masarykova divadla

12. 11. úterý
PREZENTAČNÍ VÝSTAVA STŘEDNÍCH ŠKOL 
STUDENT
Velký sál Masarykova divadla

13. 11. středa v 10:00
MANON LESCAUT – Divadlo ANFAS, Praha
Velký sál Masarykova divadla

15. 11. pátek v 19:00
ONDŘEJ HAVELKA A MELODY MAKERS dávají 
Perly swingu - koncert
Velký sál Masarykova divadla

16. 11. sobota ve 14:00 a 16:00
DVĚ POHÁDKY S KAŠPÁRKEM
Loutkové divadlo Srdíčko

16. 11. sobota v 15:00 a 19:00
ALJAŠKA – diashow Leoše Šimánka
Velký sál Masarykova divadla

21. 11. čtvrtek v 19:00
DROBEČKY Z PERNÍKU – Divadlo Příbram
Velký sál Masarykova divadla

29. 11. pátek
ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
Valdštejnovo náměs� 

30. 11. sobota v 9:00
VALDŠTEJNSKÉ VÁNOČNÍ TRHY
Žižkovo náměs� 

5. 12. čtvrtek v 19:00
FRANKIE & JOHNY – Divadlo v Ry� řské, 
Praha
Velký sál Masarykova divadla

11. 12. středa v 19:00
VÁNOČNÍ KONCERT ORCHESTRU VÁCLAVA 
HYBŠE – hosté Pavlína Filipovská a Karel 
Štědrý
Velký sál Masarykova divadla

12. 12. čtvrtek v 19:00
ČAS SNĚHU PŘICHÁZÍ – koncert manželů 
Koláčných
Porotní sál zámku

26. 12. čtvrtek v 17:00
ŠTĚPÁNSKÁ PRODLOUŽENÁ
Velký sál Masarykova divadla

Václav Čtvrtek a pohádkové vzkázání
Kdo se nemohl zúčastnit vědecké kon-
ference k 100. výročí narození a 35. vý-
ročí úmrtí spisovatele Václava Čtvrtka, 
má možnost prostudovat příspěvky ve 
sborníku, vydaném v minulém roce. 
„Pohádkové vzkázání Václava Čtvrtka“ – 
tak se sborník příspěvků z mezinárodní 
konference konané ve dnech 20. – 22. 
října 2011 v Jičíně jmenuje – není ur-
čeno pouze odborníkům. Jsou v něm 
zahrnuty i vzpomínky spisovatelových 
spolupracovníků v mediích, ilustrátorů, 
hudebních skladatelů, Jičíňáků, kteří se 
s Václavem Čtvrtkem setkali osobně, 
ba i zástupce provozovatele Hospody 
U Rumcajse ve Kbelnici. Čtenáři si mo-
hou ujasnit, jak to bylo s lesem a pole-
sím Řáholec a kde je Řáholeček. Každý 
zájemce o Čtvrtkovo dílo se zde dozví, 
jak bylo a je přijímáno u nás i v zahrani-
čí, jak ho vnímá současný dětský čtenář 
a milovník večerníčků, třeba i ve vzdále-
ném Japonsku. Mě jednotlivé příspěvky 
zaujaly z několika důvodů a vyvolaly ve 
mně různé asociace. Nejdříve jsem si 
vzpomněla na předčítání Čtvrtkových 
pohádek svému čtyřletému synovi, 
který je znal zpaměti a opravoval mě, 
když jsem něco přehodila nebo zkrátila. 
V části o jménech a jejich inspiračních 

zdrojích v díle Václava Čtvrtka mě moc 
potěšilo, že mnohá příjmení znám z dět-
ství od svých rodičů, kteří je používali 
dlouho poté, co živnosti jejich nositelů 
byly znárodněny nebo prostě zanikly. 
Jména míst, potoků a rybníků existují 
většinou dodnes, naší ulici nejblíž leží 
např. rybník Kníže. V příspěvku „Václav 
Čtvrtek a loutkové divadlo“ je mimo 
jiné uvedena jednoaktovka „Honza, čert 
a Kašpárek“, což mi připomnělo, že tuto 
hru před několika lety uvedlo Loutkové 
divadlo Srdíčko při Kulturním domě Ji-
čín. Tehdy mě požádali o napsání sed-
mi písňových textů, které přesně podle 
mých představ zhudebnil učitel hudby, 
Jičíňák Štefan Hudec. Cílem bylo pro-
dloužit představení, které by jinak bylo 
příliš krátké. Jako překladatelku mě 
velice zaujaly příspěvky o úskalích pře-
kladů Čtvrtkových děl do slovenštiny 
a polštiny – přinesly mi nové poznatky.
V „Pohádkovém vzkázání Václava Čtvrt-
ka“ jsem napočítala 46 příspěvků, úvod 
Evy Bílkové a závěr Věry Brožové, 13 pří-
spěvků připravili autoři z Jičína, případ-
ně z Jičínska. Dovolila bych si jmenovat 
alespoň Vladimíra Úlehlu, Evu Bílkovou 
a Jitku Bílkovou a autora nejdelšího pří-
spěvku Pavla Kracíka. Autorka závěru 

(„Na závěr“) nezapomněla uvést, že pro 
děti je Jičín místem, kde od r. 1991 zaží-
vají festival pohádky, tedy festival „Jičín 
– město pohádky“, který velmi zpopu-
larizoval město Jičín a navázal mimo 
jiné i na popularitu, kterou mu dal ve 
svých pohádkách a příbězích spisovatel 
Václav Čtvrtek. Sborník vydal v r. 2012 
Státní okresní archiv Semily za fi nanční 
podpory města Jičína pro Regionální 
muzeum a galerii v Jičíně a město Ji-
čín jako supplementum 15 vlastivědné 
ročenky Z Českého ráje a Podkrkonoší. 
Editorkou svazku je Eva Bílková ve spo-
lupráci s Nellou Mlsovou, redakčně ho 
připravila rovněž Eva Bílková za přispě-
ní Ivo Navrátila.  Sborník má 343 stran 
a je doplněn značným množstvím čer-
nobílých fotografi i od různých autorů. 
Kdo se mezinárodní konference zúčast-
nil, ví, kolik práce odvedla také jičínská 
knihovna, t.j Knihovna Václava Čtvrtka 
v Jičíně, Regionální muzeum a galerie 
v Jičíně, město Jičín, Lepařovo gym-
názium, nakladatelství Albatros, Státní 
okresní archiv Jičín a další instituce. 
Sestavení sborníku představuje úcty-
hodný kus práce a zaslouží si pozornost 
odborníků a zvídavých čtenářů.

Mgr. Draga Zlatníková

Knihovna Václava Čtvrtka v Jičíně a Občanské sdružení Paměť a svědomí

Vás zvou na vernisáž výstavy dokumentů a fotografi í 
o letci Vlastimilu Veselém, čestném občanu Jičína

v pondělí 14. října 2013 od 18:00 hodin v sálku knihovny.

Na vernisáži vystoupí m.j. Plk. PhDr. Eduard Stehlík

Výstava se uskuteční pod záštitou starosty MVDr. Jiřího Lišky.
14. 10. - 30. 11. 2013 bude přístupná v půjčovní době knihovny.

K

„KE HVĚZDÁM A DO MRAKŮ“
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S P O R T

Ligový basketbal v Jičíně nekončí Sportovní den v rámci Česko-Polského projektu 
„Mezi námi přáteli“

Koupaliště Kníže bylo letos opět úspěšné

Hokejová sezóna začíná

Poslední informace o jičínském basket-
balu, která se zmiňovala o ukončení II. 
ligy mužů, přinesla našim příznivcům 
pocity o konci tohoto sportu v Jičíně. 
Je pravda, že mužský tým máme v le-
tošní sezóně pouze jeden, ale dívčích 
týmů máme hned osm. Z nich jsou pak 
tři ligové. Už to je samo o sobě výbor-
ný stav, protože tři ligové mládežnické 
týmy jsme tu v novodobé historii ještě 
neměli. Po loňském historickém úspě-
chu a postupu do žákovské ligy U14 
dívek ročníku nar. 1999, později až do 
nadstavbové části extraligy, se pro le-
tošní rok do této žákovské soutěže pro-
bojoval další ročník, tentokráte dívek 
narozených v roce 2000. Jejich starší 
spoluhráčky si svou účast v této soutěži 
udržely i pro kategorii další, tedy žákyň 
U15. Zároveň se do Jičína po několika 
letech vrací dorostenecká liga, přesně-
ji kategorie kadetek U17. Tyto úspěchy 
posledních let jenom ukazují, že změny 
v přípravě našich družstev byly správné 
a přinášejí výsledky. Navíc se podařilo 
vytvořit dobrou spolupráci s oddílem 
Sokol Nová Paka, díky čemuž hrají naše 
juniorky dorosteneckou ligu U19 pod 
hlavičkou tohoto oddílu, zatímco naše 
kadetky doplňují naopak hráčky z Nové 
Paky. Ze spolupráce vzešel i nový tým 
hráček ročníku narození 2002, který 
již vloni ukázal své kvality a skončil na 
krásném 5. místě Národního fi nále této 
věkové kategorie, tedy nejmladšího mi-
nižactva. Cíle v ligových soutěžích jsou 
různé: v kategorii mladších žákyň U14 

Období přípravy na suchu a dojíždě-
ní za ledem k sousedům končí a mlá-
dežnická družstva Jičína se konečně 
dočkají ledu i doma. Tři družstva přípra-
vek vstupují do krajských soutěží, MŽ 
pak do celorepublikové žákovské ligy. 
Následně se ve druhé polovině října 

je to jednoznačně postup do extraligo-
vé nadstavby a účast v play-off  o MČR,
v kategorii st. žákyň U15 se poprat také 
o postup do extraligové nadstavby, 
i když tady je to spíše cíl snů. V doros-
tenecké lize kadetek U17 pak skončit 
do 7. místa základní části a mít tak jis-
tou účast v příštím roce této soutěže, 
případně na 8. - 9. místě, ale s dostateč-
ným náskokem bodů pro boje o udrže-
ní. Pro upřesnění v naší skupině je dva-
náct týmů, poslední padá přímo, osmý 
až jedenáctý hraje v nadstavbě o dvě 
místa pro příští sezónu. Ovšem vzhle-
dem k tomu, že náš tým bude jeden 
z nejmladších a hlavně nejméně zkuše-
ný, bude tento cíl velice těžký. Sezóna to 
bude pro jičínský oddíl velice náročná 
a bohatá. Kromě výše zmiňovaných 
ligových soutěží by nás mohlo čekat 
i další Národní fi nále v Jičíně, o které 
chceme na jaře zažádat. Jednalo by se 
právě o kategorii ročníku 2002, v letošní 
sezóně mladšího minižactva. Věříme, že 
se toto podaří a opět přijede do Jičína 
dvanáct nejlepších týmů ČR bojovat 
o medaile. Kromě výše jmenovaných 
týmů má naše sportovní středisko 
kompletní základnu v kategoriích mi-
nižactva včetně přípravky. Posledním 
týmem našeho oddílu je pak družstvo 
žen, které bude startovat jako v roce 
loňském ve Východočeské lize žen. 
Děkujeme tímto všem našim partne-
rům za podporu, protože bez nich by-
chom těchto úspěchů nedosáhli.

BSK TJ Jičín

rozjede i ŠKOLA BRUSLENÍ pro veřej-
nost (úterý, čtvrtek od 15 do 16 hod.) 
a pak i 2. ročník projektu bruslení ma-
teřských škol. Devět našich trenérů se 
věnuje více jak 160 dětem.

Trenéři HC Jičín

pokračování ze str. 1

ATLETICKÉ OZVĚNY
Atletická sezóna pomalu končí a je 
čas na malé ohlédnutí. Družstvo ji-
čínských žen opět startovalo v prvoli-
gové soutěži a tak jako vloni obsadilo 
v osmičlenné skupině páté místo, za-
jišťující setrvání v soutěži i pro příští 
rok. Družstvo, opírající se především 
o výkonnost svých tradičních opor 
Jaroslavy Vaněčkové, Petry Šindelářo-
vé, Kateřiny Jínové, Radky Hanzlové, 
Kláry Kosákové a hostujících závodnic 
z Mladé Boleslavi Kamily Kolníkové s 
Klárou Špačkovou, tak splnilo svůj 
předsezónní cíl. Mužský tým zvítězil 
v krajském přeboru libereckého kraje. 
Po třech letech se jičínští atleti vracejí 
mezi druholigové týmy. Rozhodlo o 
tom umístění na postupové příčce v 
baráži vítězů krajských přeborů, kte-
rá se uskutečnila v Karlových Varech. 
Tým se po celou sezónu spoléhal 

Někomu to připadá jako včera, ale 
je to již několik let, kdy bylo v Jičíně 
otevřeno koupaliště Kníže. Přesněji 
řečeno, první návštěvník prošel branou 
27. srpna 2010. Letos tedy již končila 
kompletní třetí sezóna. A díky počasí 
byla nejúspěšnější. Zahájena byla 18. 
5. a ukončena 1. 9. Zatímco v květnu 
bychom návštěvníka hledali těžko, 
v polovině června přišlo v některých 
dnech již více jak tisíc návštěvníků. 
Skutečná koupací sezóna ale dorazila 
do pohádkového města až v červenci, 
kdy nás v období od 16. - 29. 7. navštívilo 
téměř 18 tisíc návštěvníků. A protože 
koupaliště má nejen bohatou nabídku 
vodních aktivit, ale i další zázemí, 
stejně jako v roce 2012 každou neděli 
probíhaly soutěže pro děti v rámci tzv. 
Prodloužených víkendů v Jičíně. Tyto 
víkendy jsou turistickou akcí, která je 
pořádána pod hlavičkou města Jičína 
a zapojuje se do ní velké množství 
subjektů, včetně našeho koupaliště. 
Úspěch měly i dny „Vysíláme z koupališ-
tě Kníže v Jičíně“, kdy rozhlasové stanice 
za doprovodu bohatého programu 
vítaly naše návštěvníky. Novinkou 
v letošní sezóně pak bylo zastřešení 
dětského hřiště, které v původním 
projektu nebylo a tak i malé děti mohly 
plně a bez obavy využít atrakcí této 
doplňující aktivity na Knížeti. Pojďme se 
podívat na pár čísel letní sezóny, tedy 

kala dva republikové tituly a repre-
zentovala na mezistátním utkání ve 
Slovinsku. Na mistrovství světa hen-
dikepovaných atletů se dařilo Petru 
Vrátilovi, který skončil čtvrtý ve vrhu 
koulí a pátý v hodu oštěpem. Vydařil 
se i tradiční mítink, pořádaný jičín-
ským atletickým klubem na počest 
bývalých vynikajících jičínských atle-
tů MUDr. Vladislava Bosáka-Hasana 
a Dagmar Volfové-Bosákové, kte-
rý proběhl v posledním srpnovém 
týdnu. Ozdobou mítinku byla účast 
bronzového medailisty z mistrovství 
světa v Moskvě kladiváře Lukáše Me-
licha a fi nalisty ve vrhu koulí ze stej-
ného šampionátu Antonína Žalského, 
spolu s nyní nejlepším českým diska-
řem Igorem Gondorem. 

PeŠ

Městskou kartu, která dává možnost 
držitelům vstupovat se zvýhodněnou 
slevou nejen na koupaliště Kníže, ale 
také na veřejné bruslení na zimním 
stadionu, a samozřejmě i do bazénů 
nebo saun Aquacentra. Pro ty, kteří 
využívají v průběhu roku všechna 
střediska, především koupaliště a 
zimní stadion a občas si jdou zaplavat 
i do vnitřního bazénu je tento produkt 
nejlepší volbou.

Těšíme se na Vás na koupališti Kníže
i v příštím roce              SZMJ

především na výkony ve sprinterských 
a skokanských disciplínách, kde vyční-
valy především výkony Petra Stojanova, 
Adama Zikmunda, Martina Ulvra a Hon-
zy Splítka. V běžeckých soutěžích se 
neztratil Štěpán Holas a ve vrhačských 
disciplínách dominoval Milan Nydrle. 
Rovněž muži naplnili svůj předsezónní 
plán a jičínská atletika bude mít v příš-
tím roce dvojnásobné ligové zastou-
pení. Kromě dospělých startovala v 
krajských soutěžích družstva juniorek, 
starších žáků a žákyň, mladších žáků a 
žákyň a tři družstva nejmladšího žactva. 
V mistrovstvích republiky jednotlivců 
letos dominovala juniorská reprezen-
tantka Radka Hanzlová, která se sta-
la dvojnásobnou mistryní republiky 
v běhu na 800 a 1500 metrů. V soutě-
žích veteránů uspěla loňská mistryně 
Evropy Jaroslava Vaněčková, která zís-

z června až srpna. Počet návštěvníků 
poslední tři roky roste. První sezóna 
přivedla v roce 2011 necelých 30 
tisíc návštěvníků, ta loňská 2012 již 
téměř 34 tisíc. Letošní horké léto, 
především díky červenci, pak přivedlo 
přes 40 tisíc zájemců o koupání. Je 
však třeba doplnit, že zatímco počet 
lidí na koupališti roste, úměrně se 
snižuje počet návštěvníků ve vnitřním 
Aquacentru. Součet pak každoročně 
zůstává podobný na hodnotě 65 – 70 
tisíc. Toto číslo nás stále ujišťuje, že 
má smysl držet přes letní sezónu obě 
střediska v provozu. Podobné srovnání 
bychom mohli udělat i v oblasti tržeb. 
Zatímco koupaliště mělo letos nárůst 
proti roku 2012 zhruba o 400 tisíc 
korun, Aquacentru naopak pokles o 
necelých 300 tis. Celkově tedy tržby 
vzrostly „pouze“ o 100 tis Kč. Nelze 
však říci, že jde o zisk, protože náklady 
především na energie rostou každý 
rok a větší počet návštěvníků znamená 
také větší náklady na tyto položky, 
především vodu, její úpravu apod. 
Konečná čísla budou jasná po obdržení 
všech faktur za nákladové položky. 
Jsme rádi, že zájem o obě naše střediska 
je stále tak vysoký. Věříme, že i v příštím 
roce připravíme našim návštěvníkům 
minimálně stejně dobré podmínky jako 
v roce letošním. O vyšším zájmu o naše 
služby svědčí i nárůst zájemců o tzv. 
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V sobotu 7. září se konala na Žižkově náměstí 
ukázka poskytování první pomoci. Souběžně 
probíhala reklamní akce prodejce automo-
bilů, která byla přesunuta před kostel sv. 
Jakuba. Proč byla akce povolena zde, když 
mohla být na Valdštejnově náměstí, které 
bylo v době trhů poloprázdné?
Obě akce byly nahlášeny na Žižkovo náměstí. 
Akce k poskytování první pomoci byla ale 

ještě na poslední chvíli rozšířena o Hasičský 
záchranný sbor a Policii ČR, tudíž musela být 
výstava automobilů přesunuta jinam do centra 
města. Jako vhodné místo bylo vytipováno 
právě místo u zámku. Na Valdštejnově náměstí 
jsou tradičně trhy, kde mají trhovci své místo 
rezervované a nebylo zřejmé, jaká bude jejich 
účast daný víkend. Proto byla akce vyřešena 
výjimečně takto. Neznamená to ale, že bychom 

toto místo nabízeli standardně, i nadále zůstává 
pro tyto akce vytyčeno především Žižkovo 
náměstí. 
Na několika místech se začínají uvolňovat 
kostky v zámkové dlažbě na chodnících. Kon-
krétně na Husově třídě a Na Žižkově náměstí. 
Budou chodníky opraveny?
Situaci město již sleduje delší dobu. Důvodem 
drolení kostek je pravděpodobně vjíždění aut 

zásobování na chodníky. Bohužel je nutné 
opravit vždy celou plochu chodníku, nelze 
opravit nebo vyměnit jen danou kostku. 
Doposud v rozpočtu nebyly na opravu vyčle-
něny peníze, pro příští rok se budeme snažit dát 
do rozpočtu na tuto akci požadavek. 
Počítá se s opravou střechy kostela 
sv. Ignáce?
V letošním roce město vyvolalo jednání s 

církví o opravě havarijního stavu věže kostela. 
Pomohlo církvi zpracovat projekt a žádost o 
dotaci do Programu záchrany architektonic-
kého dědictví. Odhadované náklady jsou 4,7 
milionu korun a město se bude podílet částkou 
400 tis., kterou již schválilo zastupitelstvo. Rea-
lizace by mohla proběhnout příští rok, pokud 
bude dotace schválena. Co se týká střechy, byla 
její rekonstrukce prozatím odsunuta.

Zveme širokou veřejnost na nejrůznější přednášky, ukázkové hodiny, dny otevřených dveří. Vše ZDARMA, drobné dárky.
PONDĚLÍ 11.11. AKCE: MÍSTO KONÁNÍ:
8:00-17:00, Po celý týden Knihovna Václava Čtvrtka – Den otevřených dveří Knihovna Václava Čtvrtka v Jičíně, Denisova 400, Jičín
14:00-18:00, Po celý týden Akademie J.A.K.: Den otevřených dveří – ukázka prostor Akademie, výukových materiálů, multimediálních učeben. Určeno veřejnosti. AJAK Jičín, Fügnerova 676, 1. patro
14:00-15:30 Agentura Start, Rekvalifi kace: kadeřnice, kosmetička, masér, pedikérka, manikérka a neht. designér a vizážistka. Praktické ukázky. MÚ Jičín, Žižkovo náměstí, zasedací místnost v přízemí

ÚTERÝ 12.11. AKCE: MÍSTO KONÁNÍ:

8:30-14:30 Neverbální komunikace u dětí s opožděným vývojem komunikačních dovedností. Pro odborníky a zájemce z řad veřejnosti- do 5. 11. na kuncova@cvkhk.cz, 722 569 514, 
Den otevřených dveří 8.00-17.00. Železnická 460, Jičín, 506 01

8:00-13:00,  též 13.11. Kurz svařování, plamen, elektrický oblouk- předvedení výuky svařování, Petr Morávek 725 841 526. Zámecká 458, SOU Lázně Bělohrad
14:00-16:00 Zdobení jednoho květu - růží – různé způsoby. Možnost vyzkoušet si předvedené! Střední škola vizuální tvorby, s.r.o. Hradec Králové. MÚ Jičín, Žižkovo náměstí, zasedací místnost v přízemí
10:00-17:00 XVIII. Výstava středních škol STUDENT - informace o učebních a studijních oborech více jak 35 ti SŠ nejen pro žáky ZŠ a jejich rodiče. Masarykovo divadlo, Husova ul. 206, Jičín
14:00-17:00 Lázně Hilarion, Poradenství a ukázky práce: Masérské a rekondiční služby, Finclub, Studio Lachtánek, Kadeřnictví, Kosmetické studio Lázně Hilarion, B. Němcové 133, Jičín
15:00 Komentovaná procházka historickým centrem Jičína, provádí Ivana Komárková. Před zámkem
15:30 Kurz „Podnikání nebo zaměstnání v oblasti cestovního ruchu“ v MOA. Masarykova obchodní akademie Jičín, 17. listopadu 220
16:00 Komentovaná prohlídka muzea. Jana Kořínková provede zájemce vlastivědnou expozicí. Regionální muzeum a galerie, Valdštejnovo nám. 1, Jičín
17:00 Andami cestou necestou. Z cest po Peru - Pavel a Klára Bezděčkovi. Regionální muzeum a galerie, Valdštejnovo nám. 1, Jičín
17:30-18:30 Kytara pro dospělé s Jardou Burešem. Valdštejnovo náměstí 99, K-klub
18:00-19.30 Taneční divadlo pro dospělé se Zuzkou Richterovou, K-klub. Valdštejnovo náměstí 99, K-klub

STŘEDA 13.11. AKCE: MÍSTO KONÁNÍ:
8:00-11:00, 12:00-15:00 Ukázka práce se čtečkou elektronických knih a tabletem v knihovně V. Čtvrtka. Den otevřených dveří. Knihovna Václava Čtvrtka v Jičíně, Denisova 400, Jičín
8.00-16.00 Soukromá střední škola podnikatelská ALTMAN: Den otevřených dveří, nabídka vzdělávání pro dospělé. SPOŠKa Altman, Na Tobolce 389, 
10:00-11:00 Time managemant jinak- plánování času v zaměstnání i jinde,  Most ke vzdělání – Bridge to education, o.s., Semily. Praktická lekce. MÚ Jičín, Žižkovo náměstí, zasedací místnost v přízemí
14:00-16:00 Minimum pro začínající podnikatele- ušetří zbytečné starosti a  výdaje -oblast účetnictví, práva a legislativy. SPOŠKa Altman, Na Tobolce 389,
15:00 Agility a dog dancing. Členové Oblastní skupiny agility Jičín oba psí sporty předvedou, OSA Purina ProPlan Jičín. Zelená plocha před I. ZŠ a kinem
15:30 UŽ DOST! Prodejci volají, zvoní u dveří-jak se proti těmto lidem můžeme bránit, kde můžeme hledat pomoc? MÚ Jičín, Žižkovo náměstí, zasedací místnost v přízemí
16:00 Den otevřených dveří na bráně- Jak se pečuje o památku a jak se daří ji oživit, Agentura Nahoru Dolů Jičín. Valdická brána, Jičín
17:00-18:00 Dobrovolnické projekty v sociální oblasti, Centrum SASanka MÚ Jičín, Žižkovo náměstí, zasedací místnost v přízemí

ČTVRTEK 14.11. AKCE: MÍSTO KONÁNÍ:
12:15-14:15 Ukázkový počítačový kurz pro začátečníky Knihovna Václava Čtvrtka v Jičíně, Denisova 400, Jičín
14:00-15:00 Aktivní přístup ke své kariéře, AUDIRA s.r.o., co pomůže k získání vhodného zaměstnání, jak získat zdravou sebedůvěru, dosáhnout změny? Lektorem je psycholog. MÚ Jičín, Žižkovo náměstí, zasedací místnost v přízemí
15:00 Co vše se skrývá v Lodžii? (Oktogon, Grotta, Poustevník a další místa, Jiří Vydra, DiS., Občanské sdružení Lodžie. Valdštejnská Lodžie, Jičín
15:00-16:00 Být či nebýt pěstounem? O náhradní rodinné péči u nás. Centrum SASanka Jičín. Bc. Alice Grohmanová. MÚ Jičín, Žižkovo náměstí, zasedací místnost v přízemí
15:30-17:00 Microsoft PowerPoint, lekce zdarma od PC STORM, Trutnov. KoP ÚP v Jičíně, Havlíčkova 56, 3.patro vpravo, IPS
16:00-17:00 K-klub-středisko volného času, Kytara pro dospělé s Jardou Burešem. Valdštejnovo náměstí 99, K-klub
16:00-18:00 Proč jsou žirafy tak dobré ve zvládání konfl iktů, lektoruje Mgr.Hana Slánská, Centrum SASanka MÚ Jičín, Žižkovo náměstí, zasedací místnost v přízemí
16:30 Ukázková vyučovací hodina kurzů cizích jazyků v MOA. Masarykova obchodní akademie Jičín, 17. listopadu 220
17:00-19:00 K-klub-středisko volného času, Instruktoři se Zuzkou Kynčl. Valdštejnovo náměstí 99, K-klub
17:00-19:00 K-klub-středisko volného času, Večerní kresba s Marcelou Noskovou. Valdštejnovo náměstí 99, K-klub

PÁTEK 16.11. AKCE: MÍSTO KONÁNÍ:
15:00-19:00 Kompenzační cvičení, bossu, kruhový trénink, individuálně s trenérem, ukázkové hodiny zdarma. Fitko Týna pro ženy, objednávky: 777 595 119, kristynasklenarova@seznam.cz Valdštejnovo nám. 90, Jičín 506 01   Fitko Týna pro ženy
17:00-19:00 Hvězdárna a K-klub Jičín, návštěva hvězdárny, za bezoblačného nebe pozorování oblohy teleskopem. Hvězdárna Jičín, Raisova (za obchvatem vpravo)




